
ACTA SESSIÓ  ORDINÀRIA  
DE L’AJUNTAMENT  PLE
26  D’OCTUBRE DE 2021 

MINUTA NÚM  10/2021

En la vila de Benissa, província d'Alacant, sent les vint hores i deu minuts (20.10 h) 
del dia vint-i-sis d’octubre de dos mil vint-i-un, es reuneixen per a la celebració, en el 
Saló  de  Plens, de  la  sessió  ordinària  del  Ple,  en  primera  convocatòria,  amb 
l'assistència dels Srs./es regidors/es anotats/ades a continuació, i sota la Presidència 
del Sr. alcalde Arturo Poquet Ribes. 

PRESIDENT 

ARTURO POQUET RIBES

REGIDORS/ES

GRUP PP
JOAQUÍN CARLOS NADAL 
MUÑOZ
ISABEL DE LA NATIVIDAD BOU 
IVARS

ROSA LUCIA PINO GARCÍA

ADRIAN CABRERA GONZÁLEZ

LORENA IVARS SANTACREU

JORGE IVARS HINOJO

ADRIAN IVARS PASTOR

GRUP REINICIEM BENISSA

ABEL CARDONA CASTELL

BELEN IVARS RIBES

CARMEN GINER BURGUETE
MARIA VRAJESHVARI FORNOS 
MONCHO

JUAN CARLOS MUT RONDA

GRUP PSOE

CAROLA IVARS ARLANDIS

MARINA RENNER JORRO

GRUP COMPROMÍS

MARIA CARME RONDA ABAD

GRUP CIBE

ISIDOR MOLLÀ CARRIÓ

SECRETÀRIA ACCTAL

MARÍA ISABEL REYERO FERNÁNDEZ

(Comença la sessió sense la Sra. Carola Ivars Arlandis, que s’incorpora als 
deu minuts de l’inici)
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Comença la sessió indicant el Sr. Alcalde que dóna les gràcies a l’anterior Sr. 
Secretari Matías Manuel Gomis Martínez pels serveis prestats en nom de la 
corporació, ja que ho ha donat tot per l'ajuntament, i la benvinguda a la nova  
Sra. Secretària Acctal. María Isabel Reyero Fernández.

1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR (28-09-2021).

Sotmesa a votació l’acta de la sessió anterior de data 28-09-2021  es aprovada per 
UNANIMITAT dels membres presents, i s’ordena la seua transcripció al Llibre oficial 
d’actes.

PART RESOLUTIVA:

PROPOSTES

DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ORGANITZACIÓ ESPECIAL DE 
SERVEIS

2.  EXP.  388/2016.  INFORME DESFAVORABLE DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL 
DEL  PLA  GENERAL  I  ORDENACIÓ  DETALLADA  DE  L’ÀMBIT  ANIBITS-
MARGUEQUIVIR I RESTA D’ESTUDIS COMPLEMENTARIS, SEGONS L’ESMENA 
DE DOCUMENTACIÓ APROVADA PER L’AJUNTAMENT PLE DE CALLOSA D’EN 
SARRIÀ EN DATA 5 D’OCTUBRE DE 2021. 

El Sr. regidor delegat d’Estratègia Territorial i Urbana, Isidor Mollà, presenta la 
següent proposta, previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis:

“En data 7 d’octubre de 2021 s’ha rebut escrit de l’Ajuntament de Callosa d’en Sarrià, 
número de registre de entrada 2021-E-RC-4385, notificant acord plenari  de data 5 
d’octubre  de  2021  per  el  que  s’ha  acorda  aprovar  l’esmena  de  la  documentació 
aportada en la sol·licitud de declaració ambiental i territorial estratègica aprovada per 
el  Ple  de  data  28  de  juliol  de  2021,  sol·licitada  pel  Servei  d’Avaluació  Ambiental 
Estratègica; publicar anunci d’informació pública en el Diari Oficial de la Generalitat 
Valenciana i en la pàgina web de l’administració promotora acompanyat dels informes 
i  al·legacions  que  sustenten  la  modificació  proposada,  per  període  de  20  dies;  i 
notificar a les administracions afectades i als interessats en el procediment perquè en 
tinguen coneixement i  evacuen les pertinents consultes en el aspectes de la seua 
competencia. La documentació està disponible en el següent enllaç: 

https://www.callosa.es/subsanacion-de-deficiencias-y-consultas/ 

L’edicte ha estat publicat al DOGV número 9194, de data 14-10-2021. 

Respecte a aquesta actuació urbanística que permetrà el desenvolupament urbanístic 
d’una part de l’àmbit de la Serra de Bèrnia, l’Ajuntament de Benissa es va pronunciar 
desfavorablement en els acords plenaris de data 9 de febrer de 2016 i 25 de maig de 
2021. 

A la vista de la notificació rebuda i obert un nou termini de consultes, la Comissió 
Informativa de Servei proposa elevar al Ple l’adopció d’acord reiterant els anteriors 
acords. 

Tot  i  els  diversos  pronunciaments  judicials  recaiguts,  que  han  anul·lat  per  dues 
vegades el Pla Parcial del sector Anibits-Margequivir i, fins i tot, el mateix PGOU en 
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aquest  sector,  l'Ajuntament  de Callosa d'en Sarrià  ha reprès novament els  tràmits 
encaminats  a  desenvolupar  el  Sector  «Anibits-Margequivir»  mitjançant  una 
modificació puntual del PGOU. 

També és sabut que aquesta actuació incideix sobre espais naturals protegits en la 
faldilla de la Serra de Bèrnia. El primer dels espais naturals afectats és la Serra de 
Bèrnia i Ferrer, declarat Lloc d'Interés Comunitari (LIC) per Acord del Consell de 10 de 
juliol de 2001, data en què es va aprovar la llista dels Llocs d'Interés Comunitari per a 
la seua remissió al Ministeri de Medi Ambient, als efectes de la seua proposta a la 
Comissió Europea per a la constitució de la Xarxa Natura 2000 i reconegut com a tal 
per l'esmentada Comissió Europea amb el Codi ÉS5213020. 

Igualment, l'àmbit del Pla Parcial es troba inclòs a la Zona d'Especial Protecció d'Aus 
(ZEPA) "Muntanyes de la Marina", segons l'Acord de 5 de juny de 2009, del Govern 
Valencià, d'ampliació de la Xarxa de Zones d'Especial Protecció per a les aus de la 
Comunitat Valenciana. Aquestes afeccions LIC i ZEPA incideixen directament sobre el 
règim jurídic del sòl afectat, ja que li és d'aplicació immediata la Directiva 79/409 / 
CEE, relativa a la conservació de les aus silvestres i la Directiva del Consell Europeu 
92/43 / CEE de 21 de maig de 1992, relativa a la conservació dels hàbitats naturals i 
de la fauna i flora silvestres, de la qual interessa destacar molt en particular el seu 
article 6, apartat 3. Igualment, incideix sobre el seu règim jurídic la Llei 42/2007, de 13 
de desembre del Patrimoni Natural i de la Biodiversitat, transposició de la Directiva 
que  constitueix  legislació  estatal  de  caràcter  bàsic  i  la  Llei  11/1994,  de  27  de 
desembre, d'Espais Naturals Protegits de la Comunitat Valenciana. 

Per tot això, l’Ajuntament Ple 

ACORDA 

PRIMER. Informar desfavorablement, dintre del nou termini de consultes, l'actuació 
urbanística  del  sector  “Anibits-Margequivir”  per  ser  incompatible  amb  els  valors 
ambientals i paisatgístics de la Serra de Bèrnia. 

SEGON.  Instar  una  vegada  mes  a  l'Ajuntament  de  Callosa  d'en  Sarrià  a  desistir 
definitivament d’aquest projecte. 

TERCER. Instar a la Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat, al 
fet que rebutge aquesta actuació urbanística del sector “Anibits-Margequivir”. 

QUART. Notificar el present acord a l’Ajuntament de Callosa d’en Sarrià i al Servei 
Territorial d’Urbanisme d’Alacant.”

D. Isidor Mollà i Carrió explica l’esmentat dictamen, assenyalant que és més  coherent 
amb la protecció del paisatge una desclassificació urbanística.
D.  Abel  Cardona  Castell  del  grup  Reiniciem  assenyala  que  hi  ha  un  error  en  la 
transcripció del dictamen, ja que no esmenta ni al PSOE ni a Reiniciem a la votació, 
encara que va ser per unanimitat i demana que conste en acta.
Dª. Maria Carme Ronda Abad del grup Compromís assenyala que no va poder assistir 
a la sessió de la Comissió i ratifica la seua oposició a aquest pla.
Durant aquest punt s'incorpora a la reunió Dª. Carola Ivars

Produïdes les intervencions que consten en la videoacta de la sessió.

Se  sotmet  a  votació  l’anterior  dictamen,  sent  aprovat  per UNANIMITAT dels 
membres presents.
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DICTÀMENS DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ORGANITZACIÓ I ESPECIAL DE 
COMPTES

3.  EXP.  5471/2021.  PROPOSTA  DEL  REGIDOR  DELEGAT  D’HISENDA 
D’APROVACIÓ  DE  L’EXPEDIENT  DE  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE 
CRÈDITS NÚM. 15/2021. FACTURES SENSE EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ.

El Sr.  regidor delegat d’Hisenda, Adrian Ivars,  presenta la següent  proposta, 
previ dictamen de la Comissió Informativa d’Organització:

“Adrian  Ivars  Pastor,  Regidor  delegat  d'Hisenda  de  l'Ajuntament  de  Benissa,  en 
l'exercici de les facultats que m'atribueix la Legislació vigent, propose al Ple l'adopció 
del següent: 
Que una vegada realitzat la prestació dels serveis o subministrament, sense seguir el 
procediment exigible en la Llei 9/2017 de Contractes del Sector Públic. Considerant 
que la contractació verbal realitzada és nul·la de ple dret i que en virtut de la doctrina 
establida  pel  Tribunal  Suprem  (STS  de  12  de  desembre  de  2012),  procedeix 
reconéixer  la  despesa  efectivament  realitzada  per  a  evitar  l'enriquiment  injust  de 
l'administració. 
Resultant que existeix crèdit pressupostari. 
Vist  l'informe de fiscalització prèvia limitada amb objecció de data 05 d’octubre de 
2021 on consta que les matèries susceptibles d'un reconeixement extrajudicial a més 
de  despeses  originades  en  exercicis  anteriors,  són  aquells  originats  en  l'exercici 
pressupostari,  entre uns altres, aquells  en els quals  no s'ha seguit  el  procediment 
legalment establit a aquest efecte per la normativa o es va emprar un de diferent del 
que seria aplicable. 
En atenció a l'exposat , propose al Ple de la Corporació l'adopció del següent:
ACORD 
PRIMER.  Alçar  l'objecció  i  aprovar  el  reconeixement  dels  crèdits  inclosos  en  la 
següent relació d'obligacions pendents d'aprovar que s'adjunta, una vegada verificada 
la  prestació dels  serveis  o subministrament,  d'acord amb les actes de conformitat 
signades pels seus responsables:  
-Núm. 2021.2.0000241R per import de 45.202,31 € (IVA deduïble no inclòs per import 
de 85,79 €) 
SEGON. Aplicar, amb càrrec al Pressupost de l'exercici 2020 prorrogat per al 2021, 
els corresponents crèdits, amb càrrec a les partides pressupostàries expressades en 
les citades relacions de obligacions per import total de 45.202,31 euros.” 
La Sra. regidora Marina Renner pregunta per la situació en què es troba la caserna de 
la Guàrdia Civil. 
El Sr. president Adrian Ivars respon que de moment es queda a Benissa. 
La Sra.  regidora  Mari  Carme Ronda manifesta que,  si  tindre a la  Guàrdia  Civil  a 
Benissa costa diners a l’ajuntament, no volen que estiga. 
El Sr. regidor Abel Cardona exposa que hi ha una tendència a la concentració, per la 
qual  cosa,  una  vegada  construïda  la  caserna  a  Moraira,  la  Guàrdia  Civil 
previsiblement se n’anirà de Benissa. 
El  Sr.  president  Adrian  Ivars  manifesta  que  la  decisió  de  l’equip  de  govern  és 
mantindre la caserna de la Guàrdia Civil a Benissa. 
Realitzada la votació, s’obté un empat amb huit (8) vots a favor (PP), huit (8) vots en 
contra (Reiniciem Benissa, PSOE, Compromís) i una (1) abstenció (CIBE), per tant es 
repeteix la votació i per MAJORIA, amb el vot de qualitat del president, amb huit (8) 
vots a favor (PP), huit (8) vots en contra (Reiniciem Benissa, PSOE, Compromís) i una 
(1)  abstenció (CIBE) s’aprova l’expedient  de reconeixement  extrajudicial  de crèdits 
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núm.  15/2021,  factures  sense  expedient  de  contractació.»  El  que  vos  comunique 
perquè en prengueu coneixement i tinga els efectes que corresponguen. ”

Produïdes les intervencions que consten en la videoacta de la sessió.

Se sotmet a votació l’anterior proposta, sent aprovada per MAJORIA amb 9 vots 
a favor (8 PP y 1 CIBE), 7 vots en contra (Reiniciem, 5 vots i PSOE, 2 vots) i  1 
abstenció (Compromís).

4.  EXP.  5472/2021.  PROPOSTA  DEL  REGIDOR  DELEGAT  D’HISENDA 
D’APROVACIÓ  DE  L’EXPEDIENT  DE  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE 
CRÈDITS NÚM. 16/2021. DESPESA D’ANYS ANTERIORS.

El Sr.  regidor delegat d’Hisenda, Adrian Ivars,  presenta la següent  proposta, 
previ dictamen de la Comissió Informativa d’Organització:

“PROPOSTA  DEL  REGIDOR  DELEGAT  D'HISENDA  PER  APROVAR  EL 
RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE  CRÈDITS  NÚM.  16/2021  -  FACTURES 
D'ANYS ANTERIORS AMB CONTRACTE 
Considerant  l'informe  d'Intervenció  en  el  qual  s'establia  que  era  possible  dit 
reconeixement, de data13 d’octubre de 2021. 
Considerant la provisió realitzada pel Regidor d'Hisenda en aqueix sentit,  i  vista la 
competència atorgada al Ple per l'article 60.2 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
es proposa que la Comissió Informativa d'Organització i Especial de Comptes eleve al 
Ple l'adopció del següent ACORD:
PRIMER. Aprovar el reconeixement dels crèdits, corresponents a exercicis anteriors, i 
una vegada verificada la prestació dels serveis o subministrament, d'acord amb l’acta 
de conformitat signada pels seus responsables de la factura que s’adjunta de FERSO 
BENITA,  S.L.  amb  núm.  1/21  i  data  29/07/2021  corresponent  al  lloguer  de  dos 
parcel·les  en  Pda.  La  Costa  com a  zona  d’aparcament  públic  i  zona  de  pas del 
01/07/2019 al 30/06/2020 per import de 514,05 euros. 
SEGON. Aplicar, amb càrrec al Pressupost de l'exercici 2020 prorrogat per al 2021, 
els corresponents crèdits de la factura que s’adjunta de FERSO BENITA, S. L. Amb 
núm. 1/21 i  data 29/07/2021 corresponent  al  lloguer  de dos parcel·les en Pda.  La 
Costa com a zona d’aparcament públic i zona de pas del 01/07/2019 al 30/06/2020 
per import de 514,05 euros.” 
Per MAJORIA amb nou (9) vots a favor (PP, CIBE), zero (0) vots en contra i huit (8)  
abstencions  (Reiniciem  Benissa,  PSOE,  Compromís)  s’aprova  l’expedient  de 
reconeixement extrajudicial de crèdits núm. 16/2021, despesa d’anys anteriors.» 
El  que  vos  comunique  perquè  en  prengueu  coneixement  i  tinga  els  efectes  que 
corresponguen.”

Produïdes les intervencions que consten en la videoacta de la sessió.

Se sotmet a votació l’anterior proposta, sent aprovada per MAJORIA amb 9 vots 
a favor (8 PP y 1 CIBE) i 8 abstencions (5 Reiniciem, 2 PSOE i 1 Compromís).

5.  EXP.  5308/2021.  PROPOSTA  DEL  REGIDOR  DELEGAT  D’HISENDA 
D’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 24/2021. SUPLEMENTS 
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DE  CRÈDITS  FINANÇATS  AMB  ROMANENT  DE  TRESORERIA  2020  (OBRES 
BENIVER).

El Sr.  regidor delegat d’Hisenda, Adrian Ivars,  presenta la següent  proposta, 
previ  dictamen de la Comissió Informativa d’Organització,  en els termes que 
consten en la videoacta:

“PROPOSTA DEL REGIDOR DELEGAT D’HISENDA
  

Considerant que existeixen despeses que no poden demorar-se fins a l'exercici següent 
per als quals el crèdit consignat en el  Pressupost 2020 prorrogat a 2021 de la Corporació 
és insuficient i no ampliable, i atès que es disposa de romanent líquid de tresoreria segons 
els estats financers i comptables resultants de la liquidació de l'exercici 2020, per Regidor 
delegat  d’hisenda es va proposar la concessió d'un suplement de crèdit  finançat  amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria 2020.
 
Considerant  que  es  va  emetre  Memòria  del  Regidor  delegat  d’hisenda  en  la  qual 
s'especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de l'operació i la seua 
justificació.
 
Considerant  que es  va emetre  informe de Secretaria  sobre  la  legislació  aplicable  i  el 
procediment a seguir.
 
Considerant que es va emetre informe d'Intervenció pel qual es va informar favorablement 
la proposta del Regidor d’hisenda i es va elaborar Informe d'Intervenció sobre el càlcul de 
l'Estabilitat Pressupostària.
 
Realitzada la tramitació legalment establida i vist l'Informe de Secretaria, es proposa al Ple 
l'adopció del següent
 

ACORD
 
PRIMER. Aprovar  inicialment  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm  24/2021  del 
Pressupost 2020 prorrogat a 2021, en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria resultant de la liquidació de l'exercici 2020, com 
segueix a continuació: 

 Suplements en aplicacions de despeses

Aplicació Descripció
Suplement de 

crèdit

Progr. Econòmica    

 1710  621
 Inversió nova associada al funcionament 

dels serveis – parcs i jardins 
299.126,17 € 

    TOTAL 299.126,17 € 

 Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de tresoreria de l'exercici anterior, 
en els següents termes:
  

Suplements en conceptes d'ingressos

Aplicació: 
econòmica

Descripció Euros
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Conc.

     87000  Romanent de tresoreria per a despeses generals. 299.126,17 €

      TOTAL INGRESSOS 299.126,17 € 

 A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l'article 37.2, apartats a) 
i b), del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol primer del 
Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en 
matèria de pressupostos, que són els següents:
 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-
ho a exercicis posteriors.
 
b)  La insuficiència del  saldo de crèdit  no compromès en la  partida corresponent,  que 
haurà de verificar-se en el nivell en què aquest establida la vinculació jurídica. 
 

Es tracta de finançar les obres de condicionament de l’àrea recreativa de Beniver, per  
un total de 315.054,23 €, sent que l’aportació per a 2021 de la diputació Alacant és 
de 15.928,06 €, dins del PLAN PLANIFICA 2020-2024, per tant, l’aportació que ha 
de fer l’ajuntament de Benissa amb càrrec al romanent 2020 és de 299.126,17 €. 
La resta de les aportacions per part de la diputació d’Alacant  destinades a estes 
obres,  seran  ingressades  en  les  corresponents  anualitats  a  l’Ajuntament  de 
Benissa.

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el Butlletí Oficial 
de  la  Província,  pel  termini  de  quinze  dies,  durant  els  quals  els  interessats  podran 
examinar-ho  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L'expedient  es  considerarà 
definitivament aprovat si durant el citat termini no s'hagueren presentat reclamacions; en 
cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per a resoldre-les.”

La Sra. regidora Mari Carme Ronda manifesta que no es tracta de la partida Beniver, 
sinó de la Corona.

Per MAJORIA amb  nou (9) vots a favor  (PP, CIBE), zero (0) vots en contra i  huit 
abstencions  (Reiniciem  Benissa,  PSOE,  Compromís) s’aprova  l’expedient  de 
modificació  de  crèdits  núm.  24/2021  de  suplements  de  crèdits  finançats  amb 
romanent de Tresoreria 2020.»

El  que  vos  comunique  perquè  en  prengueu  coneixement  i  tinga  els  efectes  que 
corresponguen.”

Produïdes les intervencions que consten en la videoacta de la sessió.

Se sotmet a votació l’anterior proposta, sent aprovada  per MAJORIA amb 9 vots 
a favor (8 PP, 1 CIBE) i 8 abstencions (5 Reiniciem, 2 PSOE, 1 Compromís).

6. EXP. 4626/2021. ADONAR DE L’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 
NÚM. 22/2021 DE GENERACIÓ DE CRÈDITS PER INGRESSOS. (PLA PLANIFICA 
2020-2024  –  OBRES  BENIVER:  APORTACIÓ  DIPUTACIÓ  2021,  SUBVENCIÓ 
SECTOR TURÍSTIC).
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El Sr.  regidor delegat d’Hisenda, Adrian Ivars,  presenta la següent  proposta, 
previ  dictamen de la Comissió Informativa d’Organització,  en els termes que 
consten en la videoacta:

“RESOLUCIÓ DEL REGIDOR DELEGAT D’HISENDA
  
Vist l'expedient tramitat per a l'aprovació de la modificació de crèdits núm 22/2021,   del 
Pressupost en 2020 prorrogat a 2021, en la modalitat de generació de crèdit, en el qual 
consta l'informe favorable de la Interventora acctal.
 
En  l'exercici  de  les  atribucions  que  em  confereixen  les  Bases  d'Execució  del  vigent 
Pressupost en relació amb els articles 181 del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 9.2.d), 43 i 44 
del Reial decret 500/1990 de 20 d'Abril, que desenvolupa el Capítol Primer del Títol Sisè, 
de la Llei 39/1988, de 28 de Desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en Matèria de 
Pressupostos

 
RESOLC

 
PRIMER. Aprovar l'expedient de modificació de crèdits n.º 22/2021, del Pressupost 2020 
prorrogat a 2021 en la modalitat de generació de crèdits, d'acord al següent detall: 
 

Alta en aplicacions de despeses

Aplicació Descripció
Modificacions de 

Crèdit

Progr. Econòmica    

1710 621
Inversió nova associada al funcionament dels 

serveis – parcs i jardins 
 15.928,06 €

4310 479
Subvencions corrents a empreses privades- 

comerç
96.141 €

 9430 467  Transferències corrents a consorcis  83.088 € 

    TOTAL 195.157,06 € 
 
L'esmentada  generació  es  finançarà  amb  càrrec  als  majors  drets  reconeguts  en  els 
següents: 

 Alta en concepte d'ingressos

Aplicació econòmica
Descripció Euros

Concepte

     45080
Altres subvencions de l’administració 
general de la comunitat autònoma. 

83.088 € 

46100 Transferències corrents diputació 96.141 €

    761  Transferències capital diputació  15.928,06 € 

      TOTAL INGRESSOS 195.157,06 €

 FINANÇAMENT
 
Podran generar  crèdit  en  els  estats  de  despeses  dels  pressupostos  els  ingressos de 
naturalesa no tributària derivats de les següents operacions:
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a) Aportacions o compromisos ferms d'aportació de persones físiques o jurídiques per a 
finançar,  juntament  amb l'Entitat  Local  o amb algun dels  seus Organismes Autònoms, 
despeses que per la seua naturalesa estan compresos en les seues finalitats o objectius.

Publicació en el BOP Alacant n.º 245 de 24/12/2020 aprovació del Pla Planifica 2020-
2024, obres àrea recreativa Beniver, subvenció de la diputació 2021 per import de 
15.928,06 €. L’aportació de l’Ajuntament de Benissa 2021 és de 8.576,65 €.

Fons de cooperació municipal  DOGV 29/3/2021,  per  import  de 133.088 euros:  Es 
genera  la  quantitat  restant  per  import  de  83.088  €,  que  es  destina  a  la 
regularització  2021  del  Consorci  Pla  zonal  de  residus,  que  complementa  la 
quantitat incorporada en l’expedient de modificació de crèdits 20/2021.

Concessió  subvenció  2021-E-RC-3939  per  la  Diputació  d’Alacant  destinada  a 
minimitzar impacte del COVID19 en el sector turístic, per import de 96.141 €.

 JUSTIFICACIÓ
 
Per a procedir a la generació de crèdit serà requisit indispensable:
 
— El reconeixement del dret o l'existència formal del compromís ferm d'aportació en el cas 
de [aportacions o compromisos ferms d'aportació, de persones físiques o jurídiques per a 
finançar,  juntament  amb l'Entitat  local  o  amb algun  dels  seus  Organismes  autònoms, 
despeses que per  la  seua naturalesa estiguen compresos en les finalitats  o  objectius 
d'aquests/alienacions de béns de l'Entitat local o dels seus Organismes autònoms].

CIC: 2021.1.0010175.000 –  obres Beniver plan planifica diputació Alacant per import 
de 15.928,06 €.

 CIC: 2021.1.0004747.000 - fons cooperació per import de 83.088 €
CIC: 2021.1.0010207.000- subvenció sector turístic per import 96.141 €.

SEGON. Donar trasllat a Ple de la Corporació de la present resolució en la primera sessió 
ordinària que aquest celebre, de conformitat amb allò que s'ha fixat en l'article 42 del Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre.
 
Ho  mana  i  signa  el  Regidor  delegat  d’Hisenda,  per  delegació  d'Alcaldia,  mitjançant 
Resolució  d'Alcaldia  2019-1375,  de  26  de  juny  de  2019,  rectificada  per  Resolució 
d'Alcaldia 2020-282, de 10 de febrer de 2020, de la qual cosa, com a secretari done fe.”

Els/les Srs/es regidors/es es donen per assabentats/ades de la modificació de crèdits 
núm. 22/2021 de generació de crèdits per ingressos.»

El  que  vos  comunique  perquè  en  prengueu  coneixement  i  tinga  els  efectes  que 
corresponguen.»

Es donen per assabentats tots els membres presents.

7  EXP.  5079/2021.  ADONAR  DE  L’APROVACIÓ  DE  LA  MODIFICACIÓ  DE 
CRÈDITS NÚM. 23/2021 DE TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS DINS LA MATEIXA 
ÀREA DE DESPESA.

DICTÀMENS DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE CIUTADANIA

«  DICTAMEN  

9 Acta núm. 10/ 26-10-2021

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

FG
6C

C
LD

W
YW

Y3
M

C
TS

ZT
9K

3C
N

N
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
en

is
sa

.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 9

 d
e 

33



Gestiona 5485/2021

C.I. d’Organització 09/2021

La  Comissió  Informativa d'Organització i  Especial  de Comptes, en sessió ordinària 
celebrada en data 19 d’octubre de  2021, ha tractat el següent assumpte:

«6. Gest. 5079/2021. Adonar de l’aprovació de la modificació de crèdits núm. 23/2021 
de transferència de crèdits dins la mateixa àrea de despesa.

Es presenta la següent proposta:

“Expedient núm.: 5079/2021
Resolució del Regidor delegat d’hisenda
Procediment: Modificacions Pressupostàries
Assumpte: MODIF. CTOS 23/2021 - TRANSFERÈNCIES DE CRÈDITS DINS LA 
MATEIXA ÀREA DE DESPESA 
Data d'iniciació: 15/09/2021
  

RESOLUCIÓ DEL REGIDOR DELEGAT D’HISENDA
  
Vist l'informe de Secretaria sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir, vista 
la Memòria del Regidor delegat d’hisenda i l'informe d'Intervenció, així com el certificat 
de disponibilitat de crèdit a minorar, RC: 2021.2.0009847.000,   i de conformitat amb 
allò que s'ha fixat en els articles 179.2 del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març i 40.3 del 
Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I, del Títol VI, 
de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, 

 
RESOLC

 
PRIMER. Aprovar l'expedient de modificació de crèdits n.º 23/2021, amb la modalitat 
de  transferència  de  crèdits  entre  aplicacions  de  despeses  de  la  mateixa  àrea  de 
despesa, d'acord al següent detall: 
 

Altes en aplicacions de despeses

Aplicació Descripció
Transferències de 

crèdit

Progr. Econòmica    

2313 463 Transferències a mancomunitats - igualtat 677,28 €

3230 22799
Treballs realitzats per altres empreses- 

educació
10.000 €

 3322  22199  Altres subministraments - arxiu  37.510 €

3340 479
Transferències empreses privades - 

promoció cultural
2.000 €

    TOTAL 50.187,28 €

Baixes en aplicacions de despeses
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Aplicació Descripció
Transferències de 

crèdit

Progr. Econòmica    

2313 22199 Altres subministraments - igualtat 677,28 €

3261 22000 Ordinari no inventariable - EPA 1.700 €

3261 22100 Subministrament llum - EPA 3.300 €

3261 22103 Combustible - EPA 1.500 €

3261 22799 Treballs realitzats per altres empreses - EPA 3.500 €

3340 22699 Altres despeses diverses- cultura 2.000 €

3380 203 Lloguer maquinària, instal·lacions - festes 3.900 €

3380 208 Lloguer altre inmovilitzat - festes 8.000 €

3380 22100 Subministrament llum - festes 1.400 €

3380  22602  Publicitat - festes  2.500 €

3380 22609  Activitats cultural - festes 8.110 € 

3380 22699 Altres despeses diverses - festes 10.000 €

3380 22701 Treballs de seguretat - festes 1.500 €

3380 22799
Altres treballs realitzats per altres empreses 

- festes 
 2.100 €

    TOTAL 50.187,28 €

2. º FINANÇAMENT
 

Aquesta modificació del Pressupost Municipal no altera la quantia total d'aquest, 
s'imputa l'import total o parcial d'un crèdit a altres partides pressupostàries amb 
diferent vinculació jurídica. 

3. º JUSTIFICACIÓ

En aquest apartat s'ha d'acreditat l'existència de necessitats que obliguen a dur a 
terme aquesta transferència. 

Expte 5073/2021- Adquisició de prestatgeries destinades al nou arxiu municipal 
situat en l'Edifici del Mirador de Benissa, per import de 37.510 €

Expte 1925/2021: Conveni entre Ajuntament de Benissa amb Mirades cooperativa 
valenciana, amb la finalitat de col·laborar en la pel·lícula documental “Venim 
de lluny”, per import de 3.500 €. Sols es fa la transferència per import de 2.000 
€, sent que existeix crèdit en vinculació per import de 1.500 €.

Expte 4717/2021: Conveni comarcal Masma igualtat i diversitat 2021, per import 
de 677,28 €.

Es  transfereix  crèdit  d’Epa  (programa 3261)  a  educació  (programa 3230),  per 
import  de  10.000  €,  per  finançar  quantitats  pendents  de  consignació  i 
despeses previstes dins de l’exercici 2021.

SEGON. Donar trasllat a Ple de la Corporació de la resolució en la primera sessió 
ordinària que aquest celebre, de conformitat amb allò que s'ha fixat en l'article 42 del 
Reglament  d'Organització,  Funcionament  i  Règim  Jurídic  de  les  Entitats  Locals, 
aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre i remetre còpia d'aquest a 
l'Administració de l'Estat i a la Comunitat Autònoma.
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Ho mana i signa el Regidor delegat d’Hisenda, per delegació d'Alcaldia, mitjançant 
Resolució  d'Alcaldia 2019-1375,  de 26 de juny  de 2019,  rectificada per  Resolució 
d'Alcaldia 2020-282, de 10 de febrer de 2020, de la qual cosa, com a secretari done 
fe.”

Els/les Srs/es regidors/es es donen per assabentats/ades de la modificació de crèdits 
núm. 23/2021 de transferència de crèdits dins la mateixa àrea de despesa.»

El que vos comunique perquè en prengueu coneixement i tinga els efectes que 
corresponguen.»

El Sr. Regidor d'hisenda presenta la citada proposta en els termes que consten 
en la videoacta.

Es donen per assabentats.

8. EXP. 4682/2021 PROPOSTA D’APROVACIÓ DELS DIES FESTIUS LOCALS PER 
A L’ANY 2022.

El Sr. regidor delegat de Festes, D. Joaquín Carlos Nadal Muñoz, presenta la 
següent proposta, previ dictamen de la Comissió Informativa de Ciutadania, en 
els termes que consten en la videoacta:

“PROPOSTA 

APROVACIÓ FESTES LOCALS PER A 2022

Mitjançant  escrit  de  la  Direcció  Territorial  d'Alacant  d'Economia  Sostenible, 
Sectors Productius, Comerç i Treball, del passat  24/08/2021,  amb número de 
registre d'entrada en l’Ajuntament 4465 del 09/07/2019, s'ha requerit que es 
remeta,  com  més  prompte  millor,  a  la  Direcció  Territorial,  acord  de  Ple 
proposant les dues festivitats locals que, pel seu caràcter tradicional, hauran 
de  celebrar-se  durant  l'any  2022  en  el  municipi  de  Benissa,  amb caràcter 
retribuït i no recuperable, per a elaborar el calendari laboral de la província, de 
conformitat amb el que estableix l'article 37.2 del RDL 1/1995, de 24 de març, 
Text Refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors, en relació amb l'art 46 del 
RD  2001/83,  de  28  de  juliol,  sobre  Regulació  de  la  Jornada  de  Treball, 
Jornades Especials i Descansos.

Vist el requeriment, per aquesta regidoria delegada es proposa, a la Comissió 
Informativa de Ciutadania, que emeta dictamen previ a l’elevació al Ple de la 
següent proposta de

RESOLUCIÓ

PRIMER. Establir com a festes locals amb caràcter retribuït i no recuperable i 
pel seu caràcter tradicional, per a l'any 2022 els dies:

- Dilluns, dia 25 d'abril, Dia dels Riberers,

- Dilluns, dia 27 de juny, Moros i Cristians.

SEGON. Notificar  aquesta  resolució  a  la  DIRECCIÓ  TERRITORIAL 
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D'ALACANT DE LA CONSELLERIA D'ECONOMIA SOSTENIBLE, SECTORS 
PRODUCTIUS, COMERÇ I TREBALL, per a acomplir a quant interessava en 
el seu escrit.

TERCER. Igualment, comunicar la resolució als representants dels treballadors 
d'aquest  Ajuntament  (Junta  de Personal  i  Comité  d'Empresa),  així  com als 
Departaments de Festes, Esdeveniments, Recursos Humans, OAC, Turisme i 
Comerç, a l'efecte de la seua informació i gestió.

Que, una vegada estudiada per la comissió, acorda, per unanimitat, que s'incloga en 
l'ordre del dia de la pròxima sessió plenària de l'ajuntament, perquè siga sotmesa a 
votació.»
La qual cosa us faig saber perquè en prengueu coneixement i tinga els efectes que 
corresponguen.”

Se  sotmet  a  votació  l’anterior  dictamen,  sent  aprovat  per UNANIMITAT dels 
membres presents.

9.  EXP.  5525/2021  PROPOSTA  D’ESTRATÈGIA  LOCAL  DE  JOVENTUT  DE 
L’AJUNTAMENT DE BENISSA.

El  Sra.  regidora  delegada  de  joventut,  Lorena Ivars,  presenta  la  següent 
proposta,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  de  Ciutadania,  en  els 
termes que consten en la videoacta:

“PROPOSTA DE LA REGIDORIA DELEGADA DE JOVENTUT I INFANTESA

Atés que vista la RESOLUCIÓ de 12 de març de 2021, del director general de 
l’institut Valencià de la Joventut, de concessió de la subvenció a les entitats 
locals  incloses  en  la  línia  nominativa  de  S5277000,  «Pla  de  finançament 
concertat amb les entitats locals», dels pressupostos de la Generalitat per a 
l’exercici 2021, entre les quals es troba l’Ajuntament de Benissa.

Vist el punt 1 de l’apartat cinqué de la resolució de 12 de març de 2021 de 
l’Institut Valencià de la Joventut on diu que els ajuntaments beneficiaris de la 
present  subvenció  hauran  de  realitzar  dins  de  les  activitats,  un  Pla  Jove 
Territorial.

Per tot açò, en ús de les facultats que m’atribueix la legislació de règim local,

PROPOSE

Aprovar  en  ple  la  realització  de  l’Estratègia  del  Pla  Local  de  Joventut  de 
l’Ajuntament  de  Benissa  on  recull:  justificació  i  fonaments,  fases  del  pla  i 
resultats aconseguits,  així  com la temporalització de les accions per al  Pla 
Local de Joventut. 

Ho mana i signa la Sra. regidora delegada de joventut i infantesa, Lorena Ivars 
Santacreu,  per  delegació  d'Alcaldia,  mitjançant  Resolució  d'Alcaldia  2019-
1375, de 26 de juny de 2019, rectificada per Resolució d'Alcaldia 2020-282, de 
10 de febrer de 2020.

Que, una vegada estudiada per la comissió, acorda, per unanimitat, que s'incloga en 
l'ordre del dia de la pròxima sessió plenària de l'ajuntament, perquè siga sotmesa a 
votació.»
La qual cosa us faig saber perquè en prengueu coneixement i tinga els efectes que 
corresponguen.”
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S'explica  el  citat  dictamen per  la  regidora delegada de joventut,  Dª.  Lorena Ivars, 
indicant que ja va exposar a la comissió informativa però no donava temps a elaborar 
el  Pla  al  cobrir-se  tard al  lloc  la  tècnica  de  joventut  envers  la  fi  de  complir  les 
exigències de l'IVAJ s'eleva aquesta proposta.

Intervenen Dª.Carmen Giner  (Reimiciem), Dª. Carol Ivars (PSOE) i Dª. Mari Carme 
Ronda (Compromís) oposant-se a les formes de no participació d'altres regidors a 
l'elaboració del Pla (tot això en els termes que consten en la videoacta).

Replica  Dª. Lorena Ivars  indicant que s'ha seguit la metodologia indicada pel propi 
IVAJ.

Després  d'aquest  xicotet  debat  se  sotmet  a  votació l’anterior  proposta,  sent 
aprovada   per MAJORIA amb 9 vots a favor (8 PP, 1 CIBE) i 8 abstencions (5 
Reiniciem,2 PSOE,1 Compromís).

10. PROPOSICIONS.

En la present sessió no s’ha presentat cap proposició.

11. DECLARACIONS INSTITUCIONALS.

En la present sessió no s’ha presentat cap declaració institucional en els termes del 
Reglament Orgànic Municipal.

12. ASSUMPTES D’URGÈNCIA.

12.1.  EXP.  3168/2021.  PROPOSTA  DE  RESOLUCIÓ  D’AL·LEGACIONS  I 
APROVACIÓ  DEFINITIVA  DEL  REGLAMENT  D’ORGANITZACIÓ  DE  L’ESCOLA 
MUNICIPAL DE MÚSICA I DANSA «JAVIER SANTACREU» DE L’AJUNTAMENT DE 
BENISSA.

DICTAMEN DE LA C  OMISSIÓ   I  NFORMATIVA D'ORGANITZACIÓ I ESPECIAL DE   
COMPTES

“Es presenta el següent informe:

“Javier  Santacreu  Cabrera,  director  de  l’Escola  Municipal  de  Música  i  Dansa  “Javier 
Santacreu”  de  Benissa,  en  resposta  a  la  provisió  del  dia  8  d’octubre  de  2021  de  la  
regidoria delegada de Recursos Humans,

INFORMA:

Que el  Reglament  d’organització  d’aquesta  Escola,  aprovat  provisionalment  en  sessió 
plenària el 29 de juny de 2021, i que a hores d’ara no té la seua aprovació definitiva, és  
una eina primordial per al correcte funcionament laboral i  acadèmic del centre, per les 
raons que es justifiquen seguidament.

1. El Decret 91/2013 de 5 de juliol del Consell és l’eina legal de la qual emana la regulació  
de les Escoles de Música a la Comunitat Valenciana. En el seu article núm. 2 defineix la  
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seua aplicació, entre altres, als centres dependents d’entitats públiques; a més a més, en 
l’article  4.2  es  defineixen  aquestes  escoles  com a  centres  d’ensenyança  no  reglada, 
assenyalant  que les seues ensenyances es desenrotllaran en el marc de la normativa 
vigent, però amb autonomia organitzativa i pedagògica. Per tant, l’esmentat Reglament es 
fa necessari per a tindre un marc reglamentari i d’organització per a l’Escola de Música i  
Dansa.

2. Tanmateix, dit Reglament defineix en el seu Capítol II l’àmbit de la seua aplicació, dins 
del qual està el professorat de l’Escola, qualsevol que siga la seua situació laboral, sent 
d’acceptació automàtica en quant es produeix el seu ingrés a l’Escola. És per això que les 
relacions  entre  el  professorat,  els  òrgans  de  govern  del  centre  i  l’Administració  local 
queden regulades mitjançant aquest document.

3. Donat que el Decret 91/2013 especifica en el seu article 8.2 que “les escoles de música 
de titularitat pública es regiran, quant a òrgans de govern i gestió, pel que disposa la Llei  
Orgànica 2/2006 de 3 de maig, d’Educació”, el Reglament es basa en la legislació per a 
desenvolupar detalladament l’estructura organitzativa del centre fent menció concreta dels 
òrgans  de  govern,  quins  són  els  seus  membres,  el  seu  funcionament,  i  les  funcions 
d’aquests. Són qüestions que fins ara no s’havien definit, i són necessàries per al correcte 
desenvolupament de l’acció educativa de l’Escola.

4.  D’igual  manera,  aquest  document  permet  la  correcta planificació  de les necessitats 
laborals de l’Escola. En primer lloc, especificant les ràtios d’alumnes per a constituir els 
grups (segons assignatura i curs), i definint després les duracions de les classes segons 
cada especialitat. D’aquesta forma, es té una idea clara de les hores lectives de dedicació 
que necessita cada professor/a segons la seua especialitat. A més a més, es contempla el 
percentatge  d’hores  no  lectives  a  afegir  a  les  lectives,  especificant-se  les  tasques  a 
desenvolupar pel professorat en cada cas i el percentatge de les no
lectives  que  s’han  de  desenvolupar  al  centre.  Tot  açò  es  tradueix  en  l’informe  de 
necessitats del servei que aquesta direcció emet a l’inici de cada curs escolar, consensuat 
amb la Regidoria de Cultura, amb el que el departament de Recursos Humans pot dur 
endavant  les  pertinents  contractacions  i  modificacions  contractuals  de  la  plantilla  de 
l’Escola.

5.  Relacionat  amb  tot  això,  cal  tenir  en  compte  que  la  no  aprovació  definitiva  del 
Reglament està pertorbant el correcte funcionament de l’Escola de Música i Dansa.

Tant pel que fa a les qüestions organitzatives i de planificació acadèmica que no es poden 
dur a terme,  com pel  que suposa en l’àmbit  laboral,  ja que,  entre altres qüestions,  al 
professorat  no  se  li  han  pogut  aplicar  encara  les  hores  no  lectives  que  marca  el 
Reglament.  Aquest últim punt  és especialment sagnant,  perquè vol dir  que no s’estan 
retribuint aquestes hores dedicades pels docents a l’organització i preparació del curs, 
preparació de classes, audicions, correccions d’exàmens i exercicis, atenció als pares i 
mares, assistència a claustres, perfeccionament tècnic individual, etc.

6. Remarcar, a més a més, que la reducció de jornada laboral que va patir la plantilla de  
l’Escola des de setembre de 2018 va motivar la interposició de vàries demandes judicials.

Les tres últimes, precisament, es van retirar per la negociació que va desembocar en la 
confecció d’aquest Reglament.

Aquesta negociació permetia tornar a dotar al professorat de l’Escola de Música i Dansa 
de la dignitat necessària per al seu treball, aclarint els seus deures i funcions, i el seu dret  
a la retribució de les hores no lectives, aplicant-se a tots per igual. Malauradament, aquest 
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document  no  veu  encara  la  seua  aprovació  definitiva,  amb  tot  allò  de  negatiu  que 
comporta.”

Es presenta novament la següent proposta que va quedar sobre la taula en la sessió 
ordinària de la C.I. d’Organització de 21 de setembre de 2021:

"Jorge Ivars Hinojo, com a regidor delegat de Recursos Humans de l'Ajuntament de 
Benissa, sotmet a la consideració del Ple de la Corporació, previ dictamen de la 
Comissió Informativa corresponent, la següent,

PROPOSTA  D’ACORD  RELATIVA  A  L’APROVACIÓ  DEL  REGLAMENT 
D’ORGANITZACIÓ  DE  L’ESCOLA  MUNICIPAL  DE  MÚSICA  I  DANSA  «JAVIER 
SANTACREU» DE L’AJUNTAMENT DE BENISSA

Examinat  l’expedient  iniciat  d’ofici  per  a  dur  a  terme  l’aprovació  del  Reglament 
d’organització de l’escola municipal de música i dansa «Javier Santacreu» de l’Ajuntament 
de Benissa,  amb el fi d’establir un marc organitzatiu en ares a un millor funcionament i 
organització de l’escola,  amb especial  atenció a la gestió del  seu personal  i  aspectes 
d’utilització per part dels usuaris, ja que l'escola és un centre dedicat a l'ensenyament 
de la música i la dansa a xiquets i xiquetes, amb la finalitat de la qual serà oferir una 
formació  pràctica  en  música  i  dansa,  no  quedant  exclòs l’objectiu  de  despertar 
l’interès professional i proporcionar una formació més profunda a aquells i aquelles 
alumnes que, per la seua capacitat i interès, tinguen condicions i voluntat d’accedir a 
estudis reglats, així com a l’ensenyament de la música i la dansa per a adults, tenint 
com a finalitat la formació d'afeccionats, sense perjudici que també puguen cursar 
estudis posteriors.

Vist l’acord adoptat per l’Ajuntament Ple del passat dia 29.06.2021, el qual va acordar 
l’aprovació provisional del Reglament d’organització de l’escola de música i dansa «Javier 
Santacreu».

Vista la publicació en el Bop d’Alacant del dia 14.07.2021 núm. 131, perquè les persones 
interessades  pogueren  presentar  les  reclamacions  i  suggeriments  que  consideren 
oportunes davant el Ple.

I  sent  que consta  en  l’expedient  certificació  de  la  Secretaria  General,  del  passat  dia 
30.08.2021 sobre al·legació contra l’acord d’aprovació inicial de l’expedient de referència 
amb registre d’entrada 2021-E-RC-3275, presentada en data 30 de juliol  de 2021, per 
Josep Alemany Ortolà i Jaime Miguel Soler Monfort.

Aquesta al·legació es proposa ser desestimada per les següents raons:

1. Atès que aquests dos treballadors no estaven autoritzats, en l’any 2018 o previ a la 
situació de pandèmia, al règim del treball a distància, ni a dia de hui consta aprovació del  
reglament del treball a distància en l’Ajuntament de Benissa.
2.  La  decisió  d’aprovació  d’un  reglament  d’organització  ve  justificada  per  la  pròpia 
necessitat d’organització i millora de l’escola per part de l’ajuntament, a més a més de les 
conformitats de la resta del personal (professorat) afectat pel mateix.

3. Consta conveni col·lectiu de l’Ajuntament de Benissa, el qual no regula les necessitats 
concretes de cadascun dels serveis d’aquesta Corporació.

Realitzada la tramitació legalment establida i vista la competència del Ple, en virtut dels  
articles 22.2.d) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim 
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Local,  es proposa al mateix, previ dictamen de la Comissió Informativa  d’Organització, 
l'adopció del següent ACORD: 

PRIMER.  Desestimar  Íntegrament  l’al·legació  conjunta  presentada per  Josep  Alemany 
Ortola i Jaime Miguel Soler Monfort, per l’exposat amb anterioritat.

SEGON.  Aprovar  definitivament  el  Reglament  d’organització  de  l’escola  municipal  de 
música  i  dansa «Javier  Santacreu», amb el  text  que s’adjunta  com annex a  aquesta 
proposta, donar compte a la mesa general de negociació de l’Ajuntament de Benissa.

TERCER. Publicar  el  Reglament  d’organització de l’Escola de música i  dansa «Javier 
Santacreu» de l’Ajuntament de Benissa en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, en la seu 
electrònica  (http://  benissa  .sedelectronica.es  )  i  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província 
d’Alacant, als efectes oportuns."

El Sr. regidor Abel Cardona i la Sra. regidora Mari Carme Ronda manifesten que falta 
a l’expedient l’informe jurídic sol·licitat en la passada sessió de la comissió, en el qual 
es determine si el reglament pot regular les condicions laborals del personal.

El  Sr.  regidor  Isidor  Mollà  proposa  que  es  dictamine  la  proposta  condicionada  a 
l’emissió de l’informe jurídic.

Per tot l’anterior, per  UNANIMITAT dels membres presents  s’aprova la proposta de 
resolució d’al·legacions i aprovació definitiva del Reglament d’Organització de l’Escola 
Municipal  de  Música  i  Dansa  «Javier  Santacreu»  de  l’Ajuntament  de  Benissa, 
CONDICIONAT a l’emissió d’informe jurídic favorable; en cas contrari, la proposta no 
serà sotmesa al Ple de la Corporació.»

El  que  vos  comunique  perquè  en  prengueu  coneixement  i  tinga  els  efectes  que 
corresponguen.”

En l'expedient consten les següents:

Alegacions escrit R.E.3275/2021 de data 30/07/2021:

«Don JOSEP ALEMANY ORTOLA, mayor de edad, con D.N.I. nº 52785293V y 
Don  JAIME  MIGUEL  SOLER  MONFORT,  mayor  de  edad,  con  D.N.L  nº 
28991043', ambos empleados públicos del ayuntamiento de Benissa,

DECIMOS

Que, el pasado día 29 de ¡unio de 2021, en sesión ordinaria del pleno de este 
Ayuntamiento  se  aprobó  la  publicación  de  la  "Proposta  d'acors  relativa  a 
l'aprovacio del reglament d'organitzacio de l'escola municipal de música i dansa 
"Javier Santacreu" de l'Ajuntament de Benissa", abriendo el plazo  de a fin de 
que  los  interesados  pudieran  presentar  las  reclamacione  s  que  estimen 
pertinentes.

Que, por entender que dicha resolución no se ajusta a Derecho y resulta lesiva a 
nuestros intereses,  dicho sea lo anterior  en estrictos términos de defensa, se 
formulan las presentes alegaciones,  dentro del plazo legalmente establecido, y 
en base a los siguientes
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H E C H O S

PRIMERO.  -  Que,  con  fecha  de  19  de  octubre  de  2.001  se  aprobó  por 
unanitrúdad que la  Jornada máxima de la  escuela de Danza y  Música  en lo 
referente al profesorado sería de 37.5 de horas semanales, de las cuales  25 son 
lectivas y el resto dedicada s a funciones propias  del personal  docente como 
tutorías, claustros,  y preparación  de clases.

SEGUNDO.- Que, el Ayuntamiento de Benissa el 2 de agosto de 2018 publico en 
el BOP un cambio en la Relación de Puestos de Trabajo de dicho Ayuntamiento, 
a  efectos  de  valorarse  los  puestos  sobre  la  base  de  una  jornada  a  tiempo 
completo de 37,5 de horas semanales como jornada a tiempo completo dado que 
en aquella anterior se calculaba sobre la base de una jornada a tiempo completo 
de 25 de horas semanales.

TERCERO.- Que, ante ello interpusimos demanda de Modificación Sustancial en 
mis Condiciones de Trabajo.

CUARTO .-  Que,  en   fecha  anterior  a  la  celebración  del  juicio,  las  dicientes 
llegamos a un  acuerdo  de novación  contractual  con  el  Ayunramiento  de 
Benissa, por el que a Jaime se le reconocía que de cada 15 horas, 10 horas 
serían lectivas y  5 horas no lectivas, y  a Josep se le reconocía  que de cada 12 
horas, 8 serían lectivas y 4 no lectivas.

QUINTO.-  Que,  durante  el  tiempo  que  hemos  venido  prestando  nuestros 
servicios  para  el  Ayuntamiento  de  Benissa,  las  horas  no  lectivas  las  hemos 
realizado en régimen de teletrabajo .

SEXTO.-  Que,  la  actual  propuesta,  en  su apartado 3.4  "Horaris  del  personal 
docent", establece que de cada 5 horas lectivas habrá una hora y media de horas 
no  lectivas,  así  mismo  en  su  apartado  3.4.2  "Hores  complementaries  o  no 
lectives  setmanals"  establece que  el  75  % de las  horas  no  lectivas  lo  serán 
presencialmente en el centro de trabajo.

SÉPTIMO.-  Que,  la  modificación  antedicha  nos  supone  una  variación  en  la 
distribución de la jomada y en  la carga de trabajo, amén de que nos supone una 
reducción de la jornada y del salario,  razón por la  que no podemos estar  de 
acuerdo con ella.

OCTAVO.- Que, consideramos que la decisión empresarial es injustificada, pues 
no  son  necesarias,  en  modo  alguno,  dichas  modificaciones  para  el  buen 
funcionamiento de la Escala Municipal de Musica i Dansa, amén de que ninguna 
jusrificación ni  explicación de los motivos se hace para  llevar  a cabo dichas 
alteraciones de la relación laboral, por lo que desconocemos las razones que han 
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llevado al Ayuntamiento a tomar esta decisión. Así pues la falta de motivación del  
acto conlleva su nulidad.

NOVENO.-  Que,  además  de  injustificada,  el  presente  reglamento  es  también 
nulo  en  cuanto  incumple  lo  preceptuado  en  el  Capítulo  IV  Real  Decreto 
Legislativo 5/2015, de 30 de octubre, por el que se aprueba el texto refundido de 
la Ley del Estatuto Básico del Empleado Público, y en concreto los artículos 31.1, 
32.2, 33 y 37.1 m) entre otros.

DECIMO.- Que, entendemos que la regulación de las condiciones de trabajo de 
los  empleados públicos  debe  de  instrumentalizarse  a  través  de  un  Convenio 
Colectivo y no de un reglamento, debiendo ser parte los representantes de los  
trabajadores, así como a los trabajadores, siendo por ello que decimos que esta 
desviación de las mecanismos legislativas conlleva la nulidad de los mismos.

En su virtud

SUPLICAMOS  al  Excelentísimo  Ayuntamiento  de  Benissa  qne  teniendo  por 
presentado el presente escrito se  sirva  admitirlo,   tenga  por  evacuado  el 
trámite   de alegaciones al  Reglament d'Organitzacio de l'Escola  Municipal  de 
Musica  y  Dansa  Javier  Santacreu  y  tenga  por  hechas  las  manifestaciones 
vertidas en el cuerpo del presente escrito y en su virtud, y tras los tramites que 
corresponda, deje sin efecto el presente reglamento o subsidiariamente se nos 
deje sin efecto la relación de las horas lectivas  y  no  lectivas, manteniéndonos  
las que veníamos disfrutando, y del mismo modo se deje sin efecto la obligación 
de permanecer el 75 % de la jornada  no lectiva en el centro.»

Vist l’informe jurídic emés pel Sr. Lletrat municipal, Sr. Miguel Ivars Bañuls en 
data 25/10/2021 que es transcriu a continuació sobre la solidesa de la regulació 
continguda en el  Reglament d'Organitzacio de l'Escola Municipal de Musica y 
Dansa  Javier  Santacreu de  l’Ajuntament  de Benissa,  es procedeix  a  explicar 
aquesta proposta pel Sr. Regidor de Recursos Humans, Sr. Jorge Ivars Hinojo en 
els termes que consten en la videoacta.

«INFORME JURÍDIC SOBRE LA VALIDESA DE LA REGULACIÓ CONTENIDA EN 
EL  REGLAMENT  D’ORGANITZACIÓ  DE  L’ESCOLA  MUNICIPAL  DE  MÚSICA  I 
DANSA «JAVIER SANTACREU» DE L’AJUNTAMENT DE BENISSA 

I. QÜESTIÓ PLANTEJADA. 
Aquest  informe  jurídic  s’emet  com  a  resposta  a  la  sol·licitud  de  la  Comissió 
Informativa  d’Organització  i  Especial  de  Comptes  i  té  com  a  fi  examinar  si  el 
Reglament  d’Organització  de  l’Escola  Municipal  de  Música  i  Dansa  «JAVIER 
SANTACREU» de l’Ajuntament de Benissa s’ajusta i respecta la normativa laboral i 
les competències administratives en matèria de funció pública. 

II. NORMATIVA.
− Llei orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del dret a l'educació. Llei Orgànica 
2/2006, de 3 de maig, d'educació. 
− Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 
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−  Llei  39/2015  de  01  d’octubre,  del  Procediment  Administratiu  Comú  de  les 
Administracions Públiques. 
− Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la 
Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic. 
− Reial Decret Legislatiu 2/2015, de 23 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la 
Llei de l'Estatut dels Treballadors. 
− Llei 2/1998, de 12 de maig, Valenciana de la Música de la Generalitat. 
− Decret 91/2013, de 5 de juliol del Consell, pel qual es regulen les escoles de música 
de la Comunitat Valenciana. 
− Ordre 30/2017, de 10 d’agost, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport, per la qual s’estableix el procediment d’inscripció, modificació i baixa de les 
escoles de música, escoles de dansa i escoles de música i dansa en el Registre de 
Centres Docents de la Comunitat Valenciana. 

III. FONAMENTACIÓ JURIDICA.
El primer punt que és necessari aclarir és que, a l’entendre del que subscriu, aquest 
Reglament no tracta pròpiament de les condicions laborals del empleats municipals de 
l’Escola de Música, sinó que, s’ocupa, en general, de regular les condicions en les 
quals s’ha de oferir una formació de música i dansa, prèvia als estudis reglats (Capítol 
III,  paràgraf  1  de  l’esmentat  Reglament),  dintre  sempre  del  marc  legal  que 
proporcionen la Llei 2/1998, de 12 de maig, Valenciana de la Música de la Generalitat, 
i el Decret 91/2013 de 5 de juliol del Consell de la Generalitat Valenciana, pel qual es 
regulen les escoles de música de la Comunitat Valenciana. 
Amb  aquest  fi  s’ocupa  dels  principis  i  fins  educatius  de  l’escola,  l’estructura 
organitzativa, incloent-hi el òrgans de govern (Consell Escolar, Claustre de Professors 
i  Equip  Directiu),  els  òrgans  de  coordinació  docent,  el  professorat  i  personal 
administratiu, l’administració de l’escola, la planificació del curs i, a la fi, els concerts 
activitats i audicions dels alumnes de l’Escola de Música. 
En aquest sentit el Reglament aprovat pel Ple Municipal és no tan sols convenient, 
sinó necessari per a tindre un marc reglamentari i d’organització propi per a l’Escola 
de Música i Dansa. 
En efecte, la normativa autonòmica,  Llei  2/1998, de 12 de maig, Valenciana de la 
Música de la Generalitat defineix aquestes escoles de formació musical com a centres 
d’ensenyança no reglada, dirigides a aficionats de qualsevol edat, que podran impartir 
una  formació  pràctica  i  orientar  i  preparar  per  als  estudis  professionals  als  qui 
demostren una vocació i aptituds especials. L’article 18, apartats 1 i 2, estableix que 
aquestes escoles disposaran d'autonomia pedagògica i organitzativa i, sense perjudici 
de la seua qualitat, els seus ensenyament es desenvoluparan en un marc flexible i 
ampli perquè l'oferta arribe a tots els sectors de la societat. 
Per  altra  banda,  el  Decret  91/2013  de  5  de  juliol  del  Consell  de  la  Generalitat 
Valenciana pel qual es regules les Escoles de Música de la Comunitat Valenciana, 
estableix: 
“Article 9. De l’ordenació de les ensenyances 1. Les escoles de música disposaran 
d’autonomia per a configurar l’oferta de les ensenyances que impartisquen, en funció 
dels interessos de l’alumnat i de les necessitats de l’entorn, d’acord amb la legislació 
vigent.  Per  a això,  les escoles de música hauran d’elaborar  i  avaluar  un projecte 
educatiu en què s’arreplegue de forma clara i coherent la línia pedagògica de l’escola, 
una vegada analitzada la pròpia realitat interna i l’entorn socioeconòmic i cultural. En 
este pla es detallaran els objectius del centre, les especialitats oferides, els aspectes 
pedagògics  de  les  ensenyances,  la  seua  organització,  així  com  l’organització 
administrativa del centre” 
Per  fi,  l’Ordre  30/2017,  de  10 d’agost,  de  la  Conselleria  d’Educació,  Investigació, 
Cultura i Esport, per la qual s’estableix el procediment d’inscripció, modificació i baixa 
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de  les  escoles  de  música,  escoles  de  dansa  i  escoles  de  música  i  dansa  en  el 
Registre de Centres Docents de la Comunitat Valenciana, concreta el contingut del 
“Projecte  educatiu  del  centre”  per  a  la  corresponent  inscripció:  les  finalitats  i  les 
intencions educatives, d’acord amb la identitat del centre, els aspectes fonamentals 
d’organització del centre, la metodologia, els objectius i l’avaluació. la participació de 
la  comunitat  educativa  i  les  relacions  amb altres  institucions  així  com les  normes 
bàsiques  de  convivència,  el  projecte  curricular  del  centre  amb el  pla  formatiu  de 
l’escola i les especialitats que s’imparteixen, la relació del professorat, amb indicació 
de les matèries que impartirà cada u i del seu horari de dedicació, etc. 
Per  tant,  el  Reglament  d’organització  de  l’Escola  Municipal  de  Música  i  Dansa 
«JAVIER  SANTACREU»  de  l’Ajuntament  de  Benissa  s’ocupa,  en  primer  lloc,  de 
complir la normativa autonòmica que regula les Escoles de Música i, en segon lloc, de 
donar resposta a la problemàtica que generava la planificació anual de les necessitats 
del seus alumnes i professors. 
Era i és necessari, per a complir aquests dos objectius, que el l’esmentat Reglament 
definira les ràtios d’alumnes per a constituir els grups (segons assignatura i curs), així 
com les duracions de les classes segons cada especialitat, concretar el percentatge 
d’hores no lectives a afegir a les lectives, especificant-se les tasques a desenvolupar 
pel  professorat  en  cada  cas  i  el  percentatge  de  les  no  lectives  que  s’han  de 
desenvolupar  al  centre.  És  evident  que  la  regulació  de  cadascuna  d’aquestes 
matèries te conseqüències en l’àmbit  laboral,  però això no suposa en absolut  que 
s’envaïsquen competències alienes o impròpies. 
Si és fa atenció a altres reglaments, que s’ocupen de regular les escoles de música en 
l’àmbit municipal en altres localitats, el contingut és similar, per que són aquestes les 
qüestions que cal resoldre per a oferir un marc organitzatiu propi, on es definesquen 
amb claredat els drets i obligacions dels alumnes, professors i administració. 
Per altra banda, la seva aprovació pel Ple Municipal, a més de ser l’exercici d’una 
competència  que  li  correspon  per  llei,  com  és  la  reglamentaria,  donat  que  així 
s’estableix per l’art. 123.d de la LRBRL i l’art. 50.3 del ROF, ha permès el debat i la 
participació política, com destaca la recent sentència del Tribunal Suprem de 25 de 
gener de 2021, que defineix el Ple Municipal "com un verdader òrgan de debat de les 
grans  polítiques  locals  que  afecten  el  municipi  i  d'adopció  de  les  decisions 
estratègiques (Exposició de Motius de la Llei 57/2003, IV, paràgraf quint) i òrgan de 
màxima representació política dels ciutadans en el govern municipal (article 122.1 de 
la LRBRL en relació amb l'article 3.2 de la Carta Europea d'Autonomia Local, de 15 
d'octubre de 1985)" 
A més, aquest Reglament ha sigut fruit del consens entre totes les parts interessades 
i, al meu entendre, la normativa aprovada respecta el criteris de bona regulació que 
s’han de tindre en compte en la redacció del Reglaments Municipals segons la Llei 
19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon 
govern,  que  son  els  principis  de  necessitat,  eficàcia,  proporcionalitat,  seguretat 
jurídica, transparència i eficiència. 
IV. CONCLUSSIÓ.
En  definitiva,  la  resposta  a  la  qüestió  plantejada  és  positiva:  la  regulació  del 
Reglament  d’Organització  de  l’Escola  Municipal  de  Música  i  Dansa  «JAVIER 
SANTACREU» de l’Ajuntament  de Benissa respecta tant  la  normativa laboral  com 
l’administrativa, així  com la potestat i  les competències estatals i  autonòmiques en 
matèria de funció pública.»

Se sotmet a votació la urgència de la proposta, sent aprovada per MAJORIA 
amb 12 vots  a  favor  (8  PP,  2  PSOE,  1  Compromís,  1  CIBE)  i  5  abstencions 
(Reiniciem).
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Produïdes les intervencions que consten en la videoacta, en concret la de la regidora 
Dª. Mari Carme Ronda que manifesta el sentit d'abstenció del seu vot sobre el fons de 
l'assumpte, no per l'informe jurídic sinó per les formes en haver-se passat l'última hora 
sense temps per al seu debat i el no haver-se aportat aquest a la comissió sinó el del 
Sr. Santacreu que no era el sol·licitat. 
D. Abel  Cardona  de  Reiniciem  manifesta  els  seus  dubtes  sobre  l'informe  jurídic 
aportat i recalca que des de la pandèmia cap el teletreball.

La Sra. Ronda ha fet constar la seua petició que aquest assumpte es quede sobre la 
taula i passe per la Comissió d'Organització.
El Sr. Jorge Ivars replica assenyalant que l'informe jurídic no és de hui sinó d'ahir, que 
estava en  el  grup  de  Whatsapp  i  que  podria  haver-ho  examinat  en l'expedient;  i 
assenyala que per la seua part s'ha de continuar avant.
Després de les intervencions assenyalades en la videoacta i,  ja que per part de la 
representant del grup Compromís s'ha demanat que aquest assumpte quede sobre la 
taula, se sotmet   a votació  aquesta proposta, sent  denegada  per MAJORIA amb 9 
vots en contra (8 PP, 1 CIBE) i 8 vots a favor (5 Reiniciem,2  PSOE, 1 Compromís).

A continuació se sotmet a votació   el fons de l’assumpte  , sent aprovat l’esmentat 
dictamen, vist l’informe jurídic favorable, per MAJORIA amb 9 vots a favor (8 PP, 
1 CIBE) i 8 abstencions (2 PSOE, 1 Compromís, 5 Reiniciem).

12.2.  MOCIÓ  DEL  GRUP  COMPROMÍS  PER  A  LA  SEGURETAT  VIÀRIA  I 
INSTAL·LACIÓ  D'UN  PAS  DE  VIANANTS  EN  LA  N-332  AL  SEU  PAS  PER 
BENISSA
Abans d'aquest punt, el Sr. Alcalde li suggereix a la Sra. Ronda que presente les 
proposicions que ha informat que va a presentar:

«M Carme Ronda Abad , portaveu del Grup Municipal COMPROMÍS, de conformitat 
en el que preveu el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals  presenta al  Plenari  de l’Ajuntament  de Benissa,  per al  seu debat  i 
posterior aprovació, si escau, la present:

MOCIÓ PER MILLORA DE LA SEGURETAT VIAL I INSTAL·LACIÓ D’UN PAS DE 
VIANANTS A LA N-332 AL SEU PAS PER BENISSA

Els senyals pintades sobre el paviment o marques vials tenen la finalitat de regular la 
circulació, advertir i guiar als usuaris de la via. Les zones de vianants són zones de la 
calçada habilitades  perquè creuen els  vianants  de forma totalment  segura per  on 
circulen  els  vehicles  de  manera  transversal.  Aquesta  seguretat  es  redueix  quan 
aquestes zones es limiten o són inexistents. La llibertat de circulació del vianant ha de
ser  objecte  de  planificació  i  disseny,  amb l’objectiu  de  trobar  les  soluciones  més 
adequades a les seues necessitats. És per això, que les ubicacions d’aquestes zones
han de ser considerades elements clau, dins de la planificació urbana.
En aquest  sentit,  en la  zona de Els  Molins,  prop a la  intersecció  entre l’Av.  País 
Valencià i  Carrer Gabriel Miró hi ha instal·lades dues parades d’autobús, les quals 
estan separades per la carretera N-332 que creua el poble de Benissa. Entre elles hi 
ha una distància de 15 metres. Ara bé, per creuar d’un costat de la carretera a l’altre 
per un pas de vianants s’ha de caminar un total de 400 metres, posat que el pas de
vianants més pròxim es troba a una distància de 200 metres.

MOCIÓ
Compromís per Benissa
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En aquest sentit, no sol s’ha de creuar per anar a la parada de bus, sinó que a un dels 
costats de la carretera nacional estan disposats els contenidors del fem, per la qual 
cosa els veïnats de la part contrària no tenen facilitats a l’hora d’utilitzar els serveis 
municipals, com és la recollida de residus sòlids, pel que han de desplaçar-se, com 
hem dit abans, 400 metres amb la bossa del fem per poder passar per un pas de 
vianants de forma totalment segura.
En aquest sentit, l’Ajuntament de Benissa arriba als acords següents:
- Instar al Ministeri de Foment, titular de les carreteres nacionals a dissenyar un nou 
pla on es prioritze l’ús per part dels vianants
- Instar al  Ministeri  de Foment a instal·lar  un pas de vianants prop de la ubicació 
anterior per tal de facilitar el encreuament de l’N-332»

A)  Sotmesa  a  votació  la  urgència  de  la  moció,  es  declara aprovada  per  la 
Presidència  per  MAJORIA  amb  2  vots  a  favor  (1  Compromís,  1  CIBE)  i  15 
abstencions (8 PP, 2 PSOE, 5 Reiniciem).
Es procedeix a la lectura de la citada moció per la Sra. Ronda en concedir-li la 
paraula el Sr. Alcalde.
Intervé  la  Sra.  Ribes  de  Reiniciem  en  els  termes  que  consten  en  la  videoacta  i 
insisteix que aquests temes passen per la comissió informativa.
El Sr. Alcalde recalca que és important i no urgent i remet al seu tractament en una 
comissió informativa i estiguen contestats els veïns.
Per a comissions informatives perquè no són temes urgents.
La Sra. Ronda replica que és el seu dret i demana que no s'exercisca tutela sobre 
aquesta, figurant les intervencions en la videoacta sobre aquesta qüestió. 
Es  produeix  aclariment  per  la  Sra.  Secretària  que  les  mocions  no  són  urgents 
sistemàticament, sinó que aquesta circumstància ha de ser-ho per la votació de la 
corporació.
La resta d'intervencions consten en la videoacta.

B) Sotmés a votació pel Sr. Alcalde el fons de l'assumpte s'aprova per 12 vots a 
favor (8 PP, 2 PSOE, 1 Compromís, 1 CIBE) i 5 abstencions (Reiniciem).

12.3.  MOCIÓ  DEL  GRUP  COMPROMÍS  SOBRE  EL  SUPORT  AL  COL·LECTIU 
LGTBI I DE LA CENSURA DELS SEUS DRETS.

«M Carme Ronda Abad , portaveu del Grup Municipal COMPROMÍS, de conformitat 
en el que preveu el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals  presenta al  Plenari  de l’Ajuntament  de Benissa,  per al  seu debat  i 
posterior aprovació, si escau, la present:
MOCIÓ

El passat divendres 15 d’octubre, la Justícia va obligar a l’Ajuntament de Castelló a 
retirar  els  llibres  d’ideologia  de  gènere  que  es  van  repartir  als  instituts  públics 
d’aquesta localitat  com a mesura cautelaríssima sol·licitada per advocats Cristians, 
atemptant contra els drets LGTBI. En aquest sentit, es vulnera la Llei 23/2018 de la 
Generalitat,  d’igualtat  de  les  persones  LGTB en  la  qual,  a  l'Article  24  d'aquesta, 
s'aborden "actuacions específiques en els centres educatius per a garantir que totes 
les  persones  que  conformen  la  comunitat  educativa  puguen  exercir  els  drets 
fonamentals que empara la legislació autonòmica, estatal i internacional, els centres 
educatius: com incloure, en el projecte educatiu i en tots els documents que regulen la 
vida del centre, la promoció de la igualtat en la diversitat i la no-discriminació de les 
persones LGTBI”.
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En la mateixa línia, aquesta donació es va realitzar per facilitar ferramentes en els 
centres educatius conforme amb el compliment de la llei 8/2017 de reconeixement del
dret a la identitat i a l'expressió de gènere.
Ahir, 25 d'octubre, un jutge va anul·lar la retirada d'aquests llibres, posat que no hi ha 
indicis ni proves que el contingut d'aquestes publicacions atempten contra els drets 
humans, com van indicar la Fundació cristiana. Aquests llibres, en total una trentena, 
ofereixen informació divulgativa sobre el sexe, el gènere i el feminisme, pel que un 
llibre que t’ensenya a estimar a qui cadascú vol no pot ser censurable.
Així mateix, l’Article 34 de la llei anterior, 23/20018, sobre la Promoció d’una cultura 
inclusiva,  manifesta  que “totes les  biblioteques de titularitat  de la  Generalitat  i  les 
biblioteques  de  titularitat  municipal  hauran  de  comptar  amb  un  fons  bibliogràfic  i 
filmogràfic  específic  en  matèria  de  diversitat  sexual,  familiar,  de  gènere  i  de 
desenvolupament sexual”.
A continuació es presenta el llistat de les publicacions que van ser censurades:
- Corcel de fuego, de Lucía Sánchez Saornil
- Leia, Rihanna i Trump, de Proyecto Una
- No vine a ser carne, de Gata Cattana
- Lesbianas, así somos, de Marta Fernández Herraiz i KikaFumero
- Después de lo trans, de Elisabeth Duval
- ¿Y si fuéramosnosotros?, de beckyAbertalli y Adam Silvera
- Transfeminismo o barbàrie, de Aingeru Mayor
- Libérate, de Valeria vegas
- We too, de Octavio Salazar
- A la conquista del cuerpo equivocado, de Miquel Missé
- Orgullo, de Josema Busto
- Orgullo, de Matthew Todd
- Con amor, Simon, de BeckyAbertalli
- ¿Por qué ser feliz cuando puedes ser normal?, de Jeanette Winterson
- El amor del revés, de Luisgé Martín
- La cultura de la homofobia y cómo acabar con ella, de Ramón Martínez
- Cuando muera Chueca, de Ignacio Elipidio Domínguez
- Un año sin nombre, de CyrusDunham
- Famílies modernes, de Susan Golombok
- Chicas que entienden. In-visbilidad lesbiana, de Ma Ángeles Goicochea, Ma José 
Sebatián, Olaya fernández i Remedios Álvarez
- Gay sex, de Gabril J. Martín
- De nombre y hueso, de diversos autors
- No estamos tan bien, de Rubén Serrano
- Jo soc així i això no és un problema, de Fani Grande
- El fin del armario, de Bruno Bimbi
- Transexualidades, de Miquel Missé
- Cómo superar un bollodrama, de Paula Alcaide
- Ahora que ya lo sabes, de Oriol Pamies
- Queer. Una historia gràfica, de Meg-John Barkey i Julia Scheele
- LGTBI para principiantes, de Daniel Valero
- Transeducar: arte, docència y derechos LGTB, de Richard Huerta

Així mateix, l’Article 34 de la llei anterior, 23/20018, sobre la Promoció d’una cultura 
inclusiva,  manifesta  que “totes les  biblioteques de titularitat  de la  Generalitat  i  les 
biblioteques  de  titularitat  municipal  hauran  de  comptar  amb  un  fons  bibliogràfic  i 
filmogràfic específic en matèria de diversitat sexual, familiar, de gènere i de
desenvolupament sexual”.
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En aquest sentit, instem a l’Ajuntament de Benissa a prendre els acords següents:
- Donar suport al col·lectiu LGTBI i condemnar qualsevol intent de censurar els seus 
drets
- Condemnar la persecució de llibres per part del poder judicial, sempre que aquests 
respecten els drets de les persones
- Adquirir aquestes trenta-una publicacions per al fons de la biblioteca municipal per a 
ús públic, preferentment escrits i/o traduïts en valencià
- Vetlar  per una educació oberta, crítica i plural  i  apostar per llibres que ajuden a 
desenvolupar l'esperit crític de l’alumnat»

Es produeixen les intervencions del Sr.  Alcalde i la Sra. Ronda en els termes que 
consten en la videoacta.

A) Sotmesa a votació la urgència d'aquesta moció es declara la seua aprovació 
pel Sr. Alcalde per 9 vots a favor (5 Reiniciem, 2 PSOE, Compromís, 1 CIBE) i 8 
abstencions (PP), incloent aquest assumpte en l'ordre del dia.

Després d'aquesta inclusió, es procedeix a la seua lectura per part de la Sra. Ronda.

B) Sotmesa a votació, s'aprova per UNANIMITAT.

12.4.  MOCIÓ  DEL  GRUP  COMPROMIS  DE  ELIMINACIÓ  DE  LA  VIOLÈNCIA 
CONTRA LES DONES DIA 25 NOVEMBRE 2021

«En 2021, fins al mes de setembre han estat assassinades al País Valencià 3 dones, 
Zuita (Vila Joiosa), Maria Soledad (Sagunt) i Johana Andrea (Borriana).
Al conjunt de l’Estat Espanyol ens trobem amb 48 dones assassinades per aquest 
tipus de violència, a més d’altres 3 casos d'assassinats en investigació i 5 criatures, 
segons dades de la  Coordinadora Feminista de València,  malauradament  aquesta 
xifra haurà quedat desfasada quan debatrem aquesta moció.
El 17 de desembre de 1999, a través de la resolució 54/134, l'Assemblea General de 
l'ONU va declarar el 25 de novembre com el Dia Internacional de l'Eliminació de la 
Violència contra les Dones. Una data que ha de servir, per a la reflexió per part de tota 
la  societat,  però  també  per  a  la  renovació  dels  esforços  per  part  de  totes  les 
institucions polítiques i socials, per lluitar contra aquest problema social.
Els  assassinats  conformen  la  màxima  representació  de  les  formes  de  violència 
masclista que continuen sotmetent les dones en tots els àmbits de la seua vida, i que 
representen una greu i sistemàtica vulneració dels drets humans de dones i xiquetes.
Aquestes violències tenen el seu origen i nucli en la pervivència d’un sistema social 
patriarcal, present a totes les estructures de la societat, que no considera la igualtat 
un autèntic dret de les dones, que si bé es manifesta genèricament a les lleis, a la  
vida real manté rols i  responsabilitats diferenciats,  resta credibilitat  i  autoritat  a les 
dones, cosifica el seu cos, consolida pautes culturals que transmeten i reprodueixen 
estereotips que posen l’accent en les responsabilitats i culpabilitats de les dones, que 
sobrevalora el que és considerat masculí i devalua i invisibilitza el que és considerat 
femení i que perpetua la cultura de l’abús de les dones apropiant-se dels seus cossos 
i de la sexualitat, mitjançant la cultura de la violació. Prostitució i ventres de lloguer 
són part d’eixa cultura de la cosificació de les dones. És en aquest context on ens 
trobem atacs tan greus com les violacions en grup.
És per tot això que és necessari que les institucions públiques manifesten públicament 
el seu rebuig a la violència cap a les dones i que les seues declaracions es facen 
realitat cada dia amb la coherència de les accions.
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Segons l’Agència de Drets Fonamentals de la Unió Europea, a l’Estat Espanyol més 
d’una de cada cinc dones majors de 15 anys (22%) ha patit violència física o sexual 
per part de la seua parella i menys d’una cinquena part ho ha denunciat. 
La violència masclista és la primera causa de mort prematura entre les dones.
El masclisme mata i és una qüestió política de primer ordre.
Tot  i  que  manca  molta  feina,  tant  ciutadana  com  institucional,  el  Pacte  Valencià 
Contra  la  Violència  de  Gènere  i  Masclista  així  com  del  Pacte  Estatal  Contra  la 
Violència de Gènere i Masclista són unes eines fonamentals per seguir lluitant.
Al  Pacte  Valencià  contra  la  Violència  de  Gènere  i  Masclista  al  qual  el  nostre 
ajuntament està adherit  es planteja una sèrie de línies estratègiques que busquen 
garantir una societat lliure i segura contra la violència de gènere, feminitzar la societat, 
coordinar el treball en xarxa per a l’atenció de dones víctimes de violència masclista 
així com la sociabilització, per tal que aquest tipus de violència siga concebuda com 
un conflicte polític i tinga una dotació de pressupost estable. Els objectius han estat 
consensuats per partits polítics, agents econòmics i socials, associacions feministes, 
institucions públiques, universitats, poder judicial valencià, forces de seguretat i tercer 
sector.
La primera concreció del pacte va tindre lloc en els pressupostos de 2018. En aqueix 
exercici i  en el següent es va modificar la legislació valenciana per a adaptar-la al 
marc  del  Conveni  d'Istanbul.  D'aquesta  manera  garantim  que  els  drets,  serveis  i 
programes d'atenció a les dones, fills i filles víctimes de violència de gènere també 
anaren  per  a  dones  víctimes  de  tràfic,  agressions  sexuals,  mutilació  genital, 
matrimonis forçosos, etc.
A més,  les indemnitzacions per  assassinats masclistes es van equiparar  a les de 
terrorisme.  Som,  de  fet,  l'única  comunitat  autònoma  que  estableix  aquesta 
equiparació.
I  hem anat  més enllà:  s'han ampliat  també a les  situacions de gran invalidesa  o 
incapacitat permanent absoluta, no solament per a la dona víctima, sinó també en el 
cas en què la víctima siga una persona que ix en defensa de l'agredida.
A  més  enguany,  la  Conselleria  d'Igualtat  i  Polítiques  Inclusives  a  presentat  la  I 
Estratègia Valenciana contra les Violències sexuals, un full  de ruta per als propers 
quatre anys que posa de manifest la necessitat de donar resposta a la societat des 
d'una  transformació  profunda  que  defense,  protegisca  i  garantisca  fermament 
l'exercici ple dels drets i la llibertat de les dones, de la seua capacitat de decisió sobre 
el  propi  cos,  sexualitat  i  vida  i  que  promoga  i  valore  unes  relacions  lliures, 
respetuoses, consensuades i horitzontals entre les persones, i que fomente i cultive 
l'empatia, l’afecte, els bons tractes, el desig i el plaer. Qüestió aquesta, fonamental per 
a la erradicació de la violència de gènere i masclista, des de la transversalitat des de 
la qual és proposa.
Els Ajuntaments, en ser les Administracions més properes a la ciutadania,  són els 
governs que poden donar una resposta més ràpida i eficaç a aquest problema social.
En aquest sentit, el nostre Ajuntament vol reafirmar el seu compromís amb la lluita 
contra la violència masclista i les desigualtats que la legitimen i perpetuen.
La implicació responsable dels ajuntaments en les polítiques d’igualtat és fonamental 
per  evitar  les  situacions  de  risc  de  moltes  dones.  És  per  això  que  malgrat  les 
declaracions  de  rebuig,  hem  de  ser  conscients  que  aquesta  violència  també  és 
consentida o exercida des de les mateixes institucions quan abandonen el deure a 
garantir el dret a una vida digna de tota la ciutadania, de totes les ciutadanes, sense 
deixar de ser conscients que la situació excepcional de la pandèmia ho ha agreujat 
notablement.
És  per  tot  això  que,  M  Carme  Ronda  Abad,  portaveu  del  Grup  Polític  Municipal 
Compromís  de  l’Ajuntament  de  Benissa,  presenta  al  Plenari  Ordinari  del  mes 
d’octubre les següents propostes d’acord:
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ACORDS:

 Aquest Ajuntament dedica un sentit record a la memòria de totes les dones 
assassinades per violència de gènere,  i  expressa el  seu rebuig a totes les 
manifestacions  d'aquesta  violència,  manifesta  el  seu  compromís  amb  les 
víctimes i declara la tolerància zero amb els maltractadors.

 Aquest Ajuntament dóna suport a les mobilitzacions convocades pel Moviment 
Feminista amb motiu del 25N.

 Aquest Ajuntament declara la seua voluntat de fer de la prevenció contra les 
violències masclistes i la desigualtat una política prioritària i transversal, que 
impregne totes les polítiques desenvolupades a través de les seues regidories.

 És per això  que,  aquest  Ajuntament  es compromet  a dissenyar  estratègies 
d’actuació i elaborar els pressupostos municipals amb perspectiva de gènere i 
feminista, i això pel que fa a la violència contra les dones vol dir, 
 Conèixer la realitat local respecte dels maltractaments, per detectar on cal 

actuar i on cal previndre.
 Elaborar un pla de formació del funcionariat,  la totalitat  de treballadors i 

treballadores municipals per tal que siguen sensibles i tinguen estratègies 
per treballar les polítiques de gènere i contra la violència.

 Introduir entre les prioritats municipals la protecció i assistència a les dones 
que pateixen violència de gènere.

 Desenvolupar  estratègies  de  prevenció  i  accions  contra  la  violència  de 
gènere des dels àmbits educatiu, cultural, festiu, laboral, d’incentivació de 
l’associacionisme  de  les  dones,  sanitari,  d’assistència  social,  dins  les 
competències municipals i tenir-ho com a criteri transversal en qualsevol 
activitat municipal.

 Dotar  tot  açò  en  les  partides  corresponents  del  nostre  pressupost 
municipal.

 Així mateix, aquest Ajuntament es compromet a facilitar, a través dels mitjans 
públics dels quals disposa, tot tipus de campanyes dirigides a la prevenció, 
orientació  i  conscienciació  de les  desigualtats  entre  dones i  homes i  de la 
violència masclista.

 En tant que entitat subvencionadora, aquest Ajuntament es compromet a no 
subvencionar actes en les quals l'entitat organitzadora utilitze com a reclam 
publicitari el cos de les dones de forma sexista.

 Aquest Ajuntament es compromet a dissenyar d’un pla d’acció específic per a 
la prevenció i eradicació de la violència de gènere en la adolescència, amb els 
valors  del  feminisme,  de  la  coeducació,  la  cooperació  i  el  respecte  a  la 
diversitat afectivo-sexual, i que ha de constar d’objectius, accions i calendari, 
amb la  voluntat  d’involucrar  i  dinamitzar  amplis  sectors socials  i  ha de ser 
convenientment dotat als pressupostos municipals.

 Demanar al Govern de l’Estat:
 Que es desenvolupe i implemente el Conveni d'Istanbul i el compliment de 

les recomanacions de la CEDAW.
 Que es reformen les lleis perquè estiguen reflectides totes les formes de 

violència contra les dones.
 Que s’eliminen les traves a les dones migrants en situació irregular  per 

accedir  a  les  mesures  d'atenció  integral  i  protecció  efectiva  contra  la 
violència de gènere i  que es faça efectiva la possibilitat  de rebre asil  o 
refugi  polític  per  motius  de  persecució  per  violència  masclista  i  opció 
sexual.
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 Reivindicar les competències municipals en matèria d’igualtat, prevenció i 
ajuda  contra  la  violència  de  gènere  a  més  d’exigir-ne  el  finançament 
necessari.»

A) Sotmesa a votació la urgència d'aquesta moció es declara la seua aprovació 
pel Sr. Alcalde per 9 vots a favor (5 Reiniciem, 2 PSOE, 1 Compromís, 1 CIBE) i 8 
abstencions (PP), incloent aquest assumpte en l'ordre del dia.
Després d'aquesta inclusió, es procedeix a la seua lectura per part de la Sra. Ronda.

En aquest  punt  intervé  la  Sra.  Secretària  en el  seu dret  a  veu  en  el  si  d'òrgans 
col·legiats, regulat en l'art. 16 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, així com en l'art. 25.6 
del ROM, suggereix a la ponent de la moció addicionar a fi de la moció el tema de 
l'assetjament laboral estenent la formació en violència de gènere no sols als empleats 
públics  sinó  també  als  polítics,  aprofundint-se  el  seu  estudi  en  una  comissió 
informativa.
Sentida la Sra. Secretària, la ponent, la Sra. Ronda, accepta l'addició proposada.

La Sra. Ribes del grup Reiniciem considera que aquests temes són molt seriosos i 
acaba de viure una situació surrealista no considerant que siga aquest el canal.  A 
aquest efecte la seua intervenció consta en la videoacta.

B)  Després  d'aquestes  intervencions,  se  sotmet  a  votació  la  moció,  amb 
l'addició proposada per la Sra. Secretària, i s'aprova per UNANIMITAT.

12.5. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMIS PER A L’ATENCIÓ EN CASOS DE MORT 
GESTACIONAL, PERINATAL I NEONATAL

«M. Carme Ronda Abad, Portaveu del Grup Compromís a l’empar de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local i la Llei 8/2010, de 23 de juny, 
de Règim Local de la Comunitat Valenciana, presentem al Plenari Ordinari del mes 
d’octubre que es celebrarà el dimarts 26 la següent la següent 
MOCIÓ PER A L’ATENCIÓ EN CASOS DE MORT GESTACIONAL, PERINATAL I 
NEONATAL
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
La mort gestacional, perinatal i neonatal es produeix quan el bebè mor dins del ventre 
de la seua mare,  durant  el  part  o al  poc de nàixer.  De la  mateixa manera també 
abasta la situació en la qual es produeix una interrupció voluntària de l'embaràs per 
qüestions mèdiques tant de la mare com del bebè. Aquesta situació, molt dolorosa per 
a les mares i pares, ha sigut i  continua sent un tema amb moltes dificultats per a 
gestionar-ho a  la  nostra  societat,  un  tema tabú.  Malauradament  continua  sent  en 
molts casos un tema tabú, que moltes dones i homes porten en silenci, però també 
per la falta de procediments i protocols per poder garantir la millor atenció possible, 
tant física com psicològica, i del desconeixement per part de la societat de la realitat 
que  sofreixen  aquestes  famílies;  a  la  qual  cosa  cal  sumar  les  mancances  que 
existeixen en la regulació laboral. Es produeixen així situacions en les quals les mares 
i pares no troben un reconeixement que els permeta assumir el dol, i gaudir d’una 
recuperació física i psicològica davant la pèrdua del seu bebè. 
L'any 2008 es va aprovar "l'Estratègia d'atenció al part normal en el sistema nacional 
de salut",  però en més de deu anys no s'ha aprovat una altra Estratègia a l’àmbit 
estatal ni s'ha actualitzat la vigent, només existeix una revisió mitjançant un informe de 
l'any 2012 que posa en evidencia la més que necessària actualització de les dades, 
objectius i línies estratègiques. 
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Als  últims  anys,  alguns  territoris  han  desenvolupat  noves  estratègies  o  plans. 
Extremadura, per exemple, desenvolupà l’any 2015 una Estratègia d'atenció al part 
normal, en la qual s'inclouen protocols d'actuació i documentació que exposa com han 
de ser les pràctiques clíniques als paritoris, per tal d'unificar els criteris d'atenció a les 
maternitats  d’Extremadura,  segons  l'evidència  científica.  Aquesta  Estratègia  inclou 
directrius d'actuació en tots els àmbits i per a tots els actors que intervenen. 
Altres  territoris  compten  també  amb  guies  específiques  d'acompanyament  al  dol 
gestacional, perinatal i neonatal, en les quals contemplen els diferents supòsits, tant el 
de mort natural, com el de la interrupció l'embaràs per problemes de salut de la mare 
o del fill o filla. El que serveix com a ferramenta a les mares i pares que han d'afrontar 
aquest procés. Com que les causes poden ser diverses, les necessitats seran també 
diferents. 
Al País Valencià es va aprovar una "Estratègia per a l'atenció al part normal en la 
Comunitat Valenciana" l'any 2009, deu anys després és necessari actualitzar-la per tal 
de disposar de tots els indicadors d'atenció al part que es necessiten per conéixer 
completament quina és la situació actual pel que fa als parts. 
Al 2018 es va aprovar la “Llei 8/2018, de 20 d’abril, de la Generalitat, de modificació 
de la Llei 10/2014, de 29 de desembre, de la Generalitat, de Salut de la Comunitat 
Valenciana”, on es van introduir modificacions importants pel que respecta a l’atenció i 
tractament de les dones durant l’embaràs, el part, el puerperi i la lactància. El Govern 
del  Botànic  ha d’aplicar  totes  les  mesures que siguen  necessaris  per  fer  efectius 
aquests  drets.  La  pandèmia  provocada  per  la  Covid-19  va  posar  de  manifest  la 
necessitat  d’actualitzar  i  adaptar  qüestions  relatives  a  l’atenció  al  part,  per  tal  de 
garantir els drets de mares, pares i els seus xiquets i xiquetes, fins i tot en una situació 
de pandèmia. 
Per  això,  cal  revisar  l'estratègia  per  atenció  als  parts  per  tal  de  millorar  la 
implementació dels drets reconeguts a la reforma de la llei de salut i també perquè 
qüestions  com  la  mort  perinatal  tinguen  un  tractament  més  especialitzat  i,  per 
exemple, contemple tots els moments del procés; des de l'atenció assistencial de les 
dones quan estan ingressades a l'hospital, que molts casos es veuen en situacions 
tan doloroses com les d'haver de compartir  habitació amb altres mares i  els seus 
bebès nounats, fins al seguiment sanitari i psicològic dels mesos posteriors, perquè no 
es troben desemparades en tornar a casa. Ací és on la formació dels professionals 
cobra especial rellevància, han d'actualitzar-se els seus coneixements i habilitats per 
modificar les rutines assumides per millorar la qualitat de l'atenció i evitar qualsevol 
indici de violència obstètrica derivada de la manca d’atenció especialitzada cap a les 
dones. 
I a més, és imprescindible mamprendre una revisió pel que fa a les prestacions per 
maternitat i paternitat en els supòsits de mort perinatal. Actualment per acollir-se a 
una prestació per maternitat  o paternitat  en aquests casos el  bebè hauria d'haver 
arribat als cent vuitanta dies de gestació, deixant així totalment desprotegides a mares 
i  pares que pateixen aquesta perduda en les  setmanes prèvies sense cap dret  a 
acollir-se a la prestació per maternitat i paternitat fins i tot quan parlem de qüestions 
com ara haver passat amb les necessitats físiques que comporta la recuperació. És 
per això que la regulació d'aquestes prestacions hauria de poder ajustar-se de manera 
proporcional a les setmanes de gestació, ja que encara que no hagen arribat als cent 
vuitanta dies, mares i pares necessiten una recuperació tant física com psicològica. 
Per  últim,  el  coneixement  de  les  dades  és  imprescindible  per  a  dissenyar  les 
polítiques;  hi  ha  una  gran varietat  d'indicadors  que són  fonamentals  conèixer  per 
poder garantir una societat amb parts on es garanteixen els drets i el benestar de les 
persones usuàries. Per tot això, presentem la següent: 
PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 
PRIMER: que l’ajuntament inste el Consell a: 
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1.  Dur  a  terme una avaluació  de “L’estratègia  per  l’atenció  del  part  normal  en la 
Comunitat Valenciana” per tal d’analitzar la seua implementació al  sistema sanitari 
valencià,  així  com valorar  la  necessitat  d’actualitzar-la  per  tal  d’incorporar  aquells 
drets  que  es  van  recollir  amb l’aprovació  de  la  “Llei  8/2018,  de  20  d’abril,  de  la 
Generalitat, de modificació de la Llei 10/2014, de 29 de desembre, de la Generalitat, 
de Salut de la Comunitat Valenciana”. 
2. Establir en col·laboració amb els centres i establiments sanitaris, mecanismes de 
compliment per garantir  el  desenvolupament  i  aplicació de les mesures relatives a 
l'assistència sanitària en l'àmbit de la salut sexual i reproductiva de la dona. 
3. Incorporar a "l'Estratègia per l'atenció del part normal en la Comunitat Valenciana" 
la diferenciació dels distints supòsits de mort perinatal i fins i tot revisar les setmanes 
que abasta, com la interrupció de l'embaràs per malaltia de la mare o el fill o filla, per 
tal d'aplicar distintes mesures en funció de les necessitats de les mares i els pares. 
4. Establir mecanismes de coordinació entre el personal facultatiu i el centre de salut 
corresponent per als casos de mort gestacional, perinatal i neonatal, amb l'objectiu de 
donar  la  millor  atenció  psicològica  de mares i  pares durant  tot  el  procés de mort 
perinatal, avortament o interrupció d'embaràs en cas de malaltia fetal greu o perill per 
la  salut  de  la  mare  establint  una  connexió  amb l'atenció  primària  per  garantir  un 
seguiment en la recuperació física de la mare i en la recuperació psicològica de les 
mares i els pares. 
5. Actualitzar i garantir l’accés a les dades hospitalàries d’atenció al part, exigint el 
compliment  dels  indicadors  de  qualitat  establerts  en  “l’Estratègia  d’atenció  al  part 
normal en la Comunitat Valenciana”. 
SEGON: Instar el Govern d'Espanya a prendre les mesures legislatives necessàries 
per a reformar la regulació de les prestacions de maternitat i paternitat pel que fa als 
supòsits  de mort  perinatal  per tal  d'establir  la  seua aplicació  de manera gradual  i 
proporcional  a les setmanes d'embaràs,  garantint  així  que totes les mares i  pares 
podran disposar d'un temps de recuperació física i psicològica després d'una situació 
de mort gestacional, perinatal i neonatal amb l’objectiu de garantir la seua recuperació 
i de reconèixer el dret tant de la mare com del pare. 
TERCER: Instar el Govern d'Espanya a incloure les recomanacions de "l'Estratègia 
per a l'atenció al part normal" en els continguts de la formació MIR i la formació EIR 
d'especialitats d'obstetrícia-ginecologia, pediatria i formació continuada. 
QUART: Col·laborar amb els municipis que ho sol·liciten en la creació d’espais per al 
dol  en  les  ciutats,  pobles  o  cementiris  municipals,  per  donar  visibilitat  a  la  mort 
gestacional, perinatal i neonatal. 
CINQUÈ: Commemorar cada 15 d’octubre als ajuntaments el dia del record del dol 
perinatal.  SISÈ:  Donar  trasllat  dels  acords  al  Consell  i  als  ajuntaments  de  la 
província.» 

A) Sotmesa a votació la urgència d'aquesta moció es declara la seua aprovació 
pel Sr. Alcalde per 9 vots a favor (5 Reiniciem, 2 PSOE, 1 Compromís, 1 CIBE) i 8 
abstencions (PP), incloent aquest assumpte en l'ordre del dia.
Després d'aquesta inclusió, es procedeix a la seua lectura per part de la Sra. 
Ronda.
B) Sotmesa a votació, es declara la seua aprovació pel Sr. Alcalde per 10 vots a 
favor (5 Reiniciem, 2 PSOE,1 Compromís, 1 CIBE i 1 Dª. Lorena Ivars del grup 
PP) i 7 abstencions (resta de membres del grup PP).

PART D'INFORMACIÓ, IMPULS I CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN

13. DECRETS D'ALCALDIA.
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Els/les  Srs./es.  regidors/es  es  donen  per  assabentats/ades  de  les  resolucions 
d’Alcaldia i Regidories delegades des del núm. 2021-2498  fins al 2021-2741.

14. PRECS I PREGUNTES.

Assenyala el Sr. Alcalde que no s'ha presentat cap per escrit.

14.1. Es presenta una pregunta oral per Sra. Mari Carme Ronda del grup Compromís 
relativa al lloc d'exposició pública de la construcció d'un centre docent privat en Ptda. 
Benimallunt i  la  dirigeix  al  Sr.  Regidor  d'Estratègia  Territorial  o  al  Sr.  Regidor 
d'Urbanisme, després d'escrit de recepció comunicació a l'Ajuntament de Benissa.
Havent finalitzat el termini d'al·legacions.
Es contesta pel Sr. Alcalde en els termes que consten en la videoacta i respecte a la 
publicació indicant que li contestarà per escrit.
El  Sr.  Mollà  del grup CIBE assenyala que es va adonar de l'edicte a la Comissió 
Informativa de Serveis, havent sigut publicat per la comissió i s'han donat directrius al 
Sr.  Arquitecte  i  es  donarà difusió  per  al.legacions  contra  el  possible  impacte  que 
poguera provocar.
Replica la Sra. Ronda que l'edicte de la Conselleria hauria d'haver estat exposat en el 
tauler  d'edictes  de  l'Ajuntament  durant  un  termini  de  20  dies  i  es  va  remetre  a 
l'alcaldia.

La resta d'intervencions literals figuren en la videoacta.

14.2.  Pregunta la Sra. Ronda del grup Compromís sobre la gestió de manifeste 
formulat pels 3 directors dels 3 centres docents públics de Benissa en relació al tema 
anterior que es va presentar el dia 06/07/2021 amb R.E. 5137/2021 al Sr. Alcalde el 
perquè no se li donava compte a l'oposició i l'ha passat a la Comissió de Ciutadania i 
altra en els termes en què consta en la videoacta.

El Sr. Alcalde intervé indicant que aquest escrit va ser contestat i té una base errònia 
com que la  Fundació  Abargues  és un centre concertat,  la  qual  cosa no és certa, 
perquè és un centre privat.

La Sra. Ronda contesta que no se li ha contestat a la seua pregunta.
El  Sr.  Cardona  del  grup  Reiniciem  indica  que  la  Fundació  Abargues  ha  sigut 
subvencionada i, per tant, és concertada.
Conclou el Sr. Alcalde que es contestarà per escrit.
A aquest efecte cal remetre's a la videoacta per a intervencions literals.

14.3.  La Sra. Belén Ivars Ribes del grup Reiniciem pregunta sobre el mur de la 
clínica que s'està fent en Marnes i si l'Ajuntament farà alguna cosa respecte al tall 
d'una senda o alguna reclamació.
El  Sr.  Alcalde  contesta indicant  que aquest  mur  està  a Llíber  encara que hi  haja 
sendes de Benissa vinculades i l'Ajuntament de Benissa no pot actuar però tractarà de 
reclamar previ estudi de la situació jurídica.
La resta d'intervencions figuren en la videoacta.

14.4. La Sra. Maria Vrajeshvari Fornos del grup Reiniciem formula pregunta sobre 
l'estat actual d'execució de les mocions que s'aproven.
El Sr. Alcalde contesta que es farà un seguiment de les mocions a les comissions 

31 Acta núm. 10/ 26-10-2021

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

FG
6C

C
LD

W
YW

Y3
M

C
TS

ZT
9K

3C
N

N
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
en

is
sa

.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 3

1 
de

 3
3



informatives.

14.5. Sra. María Renner del grup PSOE va traslladar les queixes de la ciutadania per 
l'embotellament que es produeix  en el  trànsit  per a anar a l'Institut  des d'Av. País 
Valenciá en C/ Pedro Crespo i C/ Calp i formula prec que es controle aquesta situació 
que es reitera a les 8 del matí en dies laborables.

14.6.  Sra.  María  Renner  del  grup PSOE formula  prec perquè hi  haja  una millor 
il·luminació a la C/ Santa María de Óstuma a Benissa i pregunta si hi haurà alguna 
solució perquè hi ha molt de trànsit.

14.7.  Sra.  María  Renner  del  grup  PSOE pregunta  sobre  el  «Bo-Viatje»  de  la 
Generalitat Valenciana. Formula prec perquè Turisme municipal pose més l'accent en 
aquest aspecte en les xarxes socials i s'informe sobre la possibilitat de recollir-lo en 
l'oficina, no sols per internet.
El  Sr.  Ivars Hinojo  del  grup PP i  regidor  de turisme assenyala  que no pot  donar 
publicitat d'empreses privades però donaran una solució.

La resta d'intervencions figuren en la videoacta.

14.8. La Sra. Ronda del grup Compromís formula pregunta a la regidora delegada 
de comerç sobre les accions dutes a terme el passat 25/10/2021 en declarar el «Dia 
del Comerç» per a motivar el comerç local.
Contesta la Sra. Bou Ivars, del grup PP i regidora delegada de comerç que si va tindre 
difusió  aquest  dia amb una  reunió en  CREAMA  i  sota  les  directrius  la  Directora 
Territorial es va indicar que aquest primer any va ser més per a la difusió d'aquest dia 
que adopten accions i es publica en les xarxes socials i de totes maneres assenyala 
que contestarà per escrit totes les activitats dutes a terme.

En  virtut  de  l'art.  39  del  Reglament  d’Organització  i  Funcionament  del  Govern  i 
l’Administració  Local  de  l’Ajuntament  de  Benissa,  tot  el  no  transcrit  consta  en  la 
videoacta.

D’acord amb l’article 28 del Reglament d’Organització i Funcionament del Govern i 
l’Administració  Local  de l’Ajuntament  de Benissa,  i  no havent-hi  més assumptes a 
tractar,  s'alça la sessió per la Presidència, sent les vint-i-dos hores i trenta minuts 
(22.30 h), de tot el que, com a Secretària General, C E R T I F I Q U E.

DILIGÈNCIA: fer constar que en la sessió del PLE celebrada el dia 26/10/2021, així 
com la redacció  de la  present  ACTA,  actuava com a Secretària  accidental  donya 
María Isabel Reyero Fernández.
 

Signa la present donya Salomé García García, Secretària General de l'Ajuntament de 
Benissa, havent pres possessió del càrrec el dia 30 de novembre de 2021, a l'efecte 
de poder remetre al Llibre d'Actes Electrònic

Vistiplau,
L’alcalde-president
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(Document signat electrònicament al marge)
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